
وقوع حادثه نشست زمین، این بار در خیابان اوحدی اصفهان همراه با قطعی آب شرب؛  

چیزی نیست، فرونشست است!

نقش صنایع و کارخانه جات 
اصفهان در صادرات و 

درآمدزایی کشور
راه روشن

6

رئیس اداره محیط زیست اردستان:
وجود حیوانات وحشی در شهر امری طبیعی است

 تشکیل ۵ پرونده قضایی برای عاملان قطع 
درختان ناژوان

  چالش های یک رودخانه خشک شده 
  آماده سازی بستر زاینده رود، تسهیل یا تهدید زیست محیطی؟ 

بلیت هواپیما تا پایان 
سال گران نمی شود

کاهش چشمگیر 
درگذشت بیماران 

ایدز در اصفهان
در دیدار استاندار و رئیس اتاق بازرگانی استان اصفهان مطرح شد:
گردشگری دروازه ورود به عرصه بین الملل است

3 57

3

روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

پنجشنبه ۱ آذر ۱۴۰۳
۱۹ جمادی الاولی  ۱۴۴۶

۲۱ نوامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۳۲

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

امام جمعه غرب اصفهان گفت: تمام مســئولان و افراد جامعه باید با حمایت از 
فعالیت های علمی، زمینه ســاز پیشــرفت ایران در عرصه های مختلف شوند و 
سرعت رشــد علمی کشــور را افزایش دهند. به گزارش »ایمنا«، حجت الاسلام 
حسین محمدی چهارشنبه سی ام آبان)روز گذشته( در آیین تقدیر از دو دانش آموز 
مقام آور در مسابقات رباتیک ترکیه اظهار کرد: علم برای ما جایگاهی بسیار رفیع 
و حیاتی دارد؛ همان طور که در روایت »العلم ســلطان« داریم، یعنی علم قدرت 
است. وی افزود: امروزه علم یکی از اصلی ترین مؤلفه های قدرت در کشور و امت 
اسلامی محسوب می شود و نیازمند توجه ویژه و حمایت در رشته های مختلف 
است. امام جمعه غرب اصفهان تأکید کرد: هدف از این تقدیر، تنها تجلیل از این دو 

دانش آموز نبود، بلکه خواستیم به همه دانش آموزان این مدرسه نشان دهیم که 
علم جایگاه ویژه ای دارد و پیشرفت علمی نیازمند تشویق و حمایت است. محمدی 
گفت: امروزه دنیا لحظه به لحظه در حال پیشرفت علمی است و ما نیز باید برای 
حفظ سرعت و کیفیت رشد علمی خود تلاش کنیم. وی با اشاره به پیشینه علمی 
ایران ادامه داد: کشور ما ایران در گذشته سرآمد علمی جهان بود و امروز نیز پس از 
انقلاب اسلامی باید به جایگاه مرجعیت علمی بازگردیم، زیرا مقام معظم رهبری 
نیز بر این موضوع تأکید داشته اند.  امام جمعه غرب اصفهان خاطرنشان کرد: در 
بعضی زمینه ها همچنان مصرف کننده هستیم، اما در بعضی عرصه ها همچون نانو، 
رباتیک، پزشکی، نظامی و ماهواره، پیشرفت های چشمگیری داشته ایم و باید 
تلاش کنیم این روند کند نشود و در تمام عرصه ها پیشرفت کنیم. محمدی با بیان 
اینکه رشد علمی کشور به برکت انقلاب اسلامی چشمگیر بوده است، گفت: در دوره 
قاجار و پهلوی ایران حدود ۱۰۰ سال از پیشرفت عقب افتاد، اما جمهوری اسلامی با 
توجه ویژه به جایگاه علم توانسته است پیشرفت های قابل توجهی داشته باشد. وی 
افزود: امروز هوش مصنوعی و عرصه های مرتبط با هوش برتر، از جمله حوزه هایی 
است که باید با جدیت بیشتری دنبال شود و تمام افراد و مسئولان باید با هر توان و 
در هر جایگاهی که هستند از فعالیت های علمی حمایت کنند و زمینه ساز شکوفایی 
بیشتر علم در کشور باشند. امام جمعه غرب اصفهان تأکید کرد: امیدواریم ایران 
در آینده ای نزدیک، به مرجعیت علمی در غرب آسیا و سپس در جهان دست پیدا 

کند و نقش پررنگ تری در پیشرفت جهانی ایفا کند.

امام جمعه غرب اصفهان:

حمایت از نخبگان علمی، وظیفه مسئولان و مردم است
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آگهی مناقصه

سازمان حمل ونقل جمعی شهرداریهای شهرستان برخوار

نوبت دوم

م الف: ۱826۱63

سازمان حمل ونقل جمعی شهرداریهای شهرستان برخوار  باستناد مصوبه هیئت مدیره در نظر دارد پذیرش رانندگان را از طریق مناقصه با مبلغ 8۱,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال به متقاضیان 

واجد شرایط می باشد. لذا از متقاضیان واجد شرایط دعوت می شود از تاریخ نشر آگهی جهت دریافت اسناد مناقصه به سایت تدارکات الکترونیک دولت )سامانه ستاد( 
مراجعه و یا جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن زیر تماس حاصل نمایند،سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. 

)كلیه هزینه های چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد(.
 نشــانی: اصفهــان – دولت آبــاد برخــوار – خیابــان شــهید مطهــری – طبقــه فوقانی شــرکت تعاونــی کارکنــان شــهرداری– ســازمان حمــل و نقــل برخوار 

تلفن: 45822999 -۰3۱    دورنگار: 45823849 – ۰3۱ 
شماره تلفن تماس و نام هماهنگ كننده: )همراه: 88۰5 ۰9۱32۶9-خانم محبوبه صادقیان سازمان حمل ونقل جمعی شهرداری های شهرستان برخوار(

ضمناً، اعتبار لازم به میزان كل هزینه آگهی تامین شــده و پرداخت مبلغ مربوط حداكثر ظرف مدت یكماه پس از ارسال گواهی پرداخت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اصفهان، از تعهدات این سازمان می باشد. 

مزایده عمومی یك مرحله ای
 فراخوان آگهی تجدید مزایده )نوبت دوم( واگذاری بهره برداری از 5 دستگاه اتوبوس سازمان

)C۱230 و سرویس دهی خطوط ناوگان اتوبوسرانی )سیستم آتروس دیزلی تیپ 
)نجف آباد به اصفهان و ویلاشهر به اصفهان(

عباس مرادی- شهردار نجف آباد

چاپ دوم

م الف: ۱8257۴6

شــهرداری نجف آباد در نظر دارد فراخوان آگهــی تجدید مزایــده )نوبت دوم( 

واگذاری بهره برداری از 5 دســتگاه اتوبوس ســازمان و ســرویس دهی خطوط 
ناوگان اتوبوسرانی )سیستم آتروس دیزلی تیپC۱23۰( )نجف آباد به اصفهان 
و ویلاشــهر به اصفهان( به افراد واجد شــرایط حقوقی )خصوصی و تعاونی( و به 
صورت استیجاری ، با اجاره بهای پایه مزایده پنج دستگاه اتوبوس ماهیانه به مبلغ 
35۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال حسب مشخصات موجود در مدارك مزایده به شماره سیستمی 

۵۰۰۳۰۹۰۲8۶۰۰۰۰۲۳ را از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت برگزار نماید.
كلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشــایی 
 پاكت ها از طریق درگاه ســامانه تداركات الكترونیكی دولت )ســتاد( به آدرس

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شركت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام 
و دریافت گواهی امضای الكترونیكی )به صورت برخط( برای كلیه صاحبان امضای 

مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان: نوبت اول چاپ روز چهارشنبه مورخ 23/ ۰8/ ۱4۰3 و نوبت 

دوم چاپ روز پنجشنبه مورخ ۰۱/ ۰9/ ۱4۰3
- مهلت دریافت اسناد فراخوان: تا ساعت ۱9 روز شنبه مورخ ۰3/ ۰9/ ۱4۰3
- مهلت ارسال پیشنهادات: تا ساعت ۱9 روز چهارشنبه مورخ ۱4/ ۰9/ ۱4۰3

- زمان بازگشایی پاكت ها: ساعت ۱5 روز شنبه مورخ ۱7/ ۰9/ ۱4۰3
نوع و مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار: شركت كنندگان باید مبلغ 2۱۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال به عنوان سپرده شركت در مزایده را به صورت وجـــه نقـد به حساب سپرده 
 IR050700001000229107470002 شماره ۱۰/9۱۰747۰/2 یا شماره شــبا
شــهرداری نزد بانك رســالت واریز و یا معادل آن ضمانتنامه معتبر بانكی با اعتبار 
حداقل 3 ماهه از زمان آگهی مزایده بعنوان ضمانت شركت در مزایده تهیه و بارگذاری 
نمایند و سپس اصل ضمانتنامه و یا تاییدیه وصول مبلغ سپرده را قبل از بازگشایی 

پیشنهادات به واحد امورقراردادهای شهرداری مركزی نجف آباد ارسال نمایند.
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: نجف آباد خیابان امام خمینی)ره(، شهرداری 

مركزی كدپستی ۱4۶۶۱-85۱4۶ تلفن ۰3۱-42۶4۰۰4۱-3
مشــخصات شــهرداری: شناســه ملــی: ۱4۰۰۰277378 كــد اقتصــادی: 

4۱۱4437۱73۱۶ شماره ثبت: ۰9۰۰544

خبرخبر در  در زاینده رودزاینده رود   جاریست ... جاریست ...
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

آگهی برگزاری مناقصه عمومی

شركت آب وفاضلاب استان اصفهان  در نظر دارد عملیات اجرایی به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومی به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین )ریال(مبلغ برآورد )ریال(محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

۴۰۳-۳-۳۰۶
انجام امور اداری و خدمات 

۳7,۰۰8,۳۱۱,۶۰۹۱,8۵۰,۴۱۵,۰۰۰جاریعمومی منطقه شهرضا

۴۰۳-۳-۳۰7
انجام امور اداری و خدمات 

۵۲,۵7۲,8۳۲,7۱8۲,۶۲8,۶۴۱,۰۰۰جاریعمومی منطقه فولادشهر

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق۲۹۲ تا ساعت ۱۳:۰۰روز شنبه به تاریخ ۱۴۰۳/۰۹/۱7
تاریخ گشایش اسناد مناقصه: ازساعت ۰8:۰۰ صبح روز یکشنبه به تاریخ ۱۴۰۳/۰۹/۱8

دریافت اسناد: سایت اینترنتی
WWW.abfaesfahan.ir شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

WWW.iets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات
شماره تلفن : ۳۵۱۳۲۳۹۵- ۰۳۱

نام روزنامه: زاینده رود

تارِیخ انتشار: ۱4۰3/۰9/۰۱

نوبت اول

 وعده مدیرعامل جدید باشگاه فرهنگی ورزشی 
فولادمبارکه در نشست خبری »از خوب به عالی«؛
سپاهان طلایی تر می شودسپاهان طلایی تر می شود

ورودی های شهر باید 
متناسب با شأن و هویت 

تاریخی اصفهان باشد

رنا
 ای

س:
عک

»خوب، دشمن عالی است«؛ این 
شــعار، روز سه شــنبه چندین بار 
در ورزشگاه نقش جهان به گوش 
رســید، البته نه از روی سکوهای 
این استادیوم 75 هزار نفری بلکه 

از زیر سکوی شماره 5...



 پنجشنبه ۱ آذر ۱۴۰۳ / ۱۹ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۱ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۲

 مراقبت های دوره ای بارداری عاملی برای کاهش نرخ
زایمان زودرس

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشــکی کاشــان گفت: مراقبت های دوره ای در دوران بارداری 
می تواند به کاهش نرخ زایمان زودرس کمک کند و این موضوع به ویژه برای نوزادانی اهمیت پیدا 

می کند که ممکن است با مشکلاتی از جمله معلولیت به دنیا بیایند. 
عالیه محمدزاده در گفت وگو با »ایســنا« اظهار کــرد: مادرانی که دچار دردهــای زایمانی زودرس 
می شوند، حتماً در بیمارســتان دارای بخش NICU یا بخش مراقبت ویژه نوزادان زایمان کنند تا 
عوارض کمتری فرزندان را تهدید کند. وی با اشــاره به ۲۷ آبان روز جهانی نوزاد نارس، افزود: نوزاد 
نارس، قبل از ۳۷ هفته بارداری متولد می شود و این نوزادان نیازمند حمایت و مراقبت های تخصصی 
هستند و هرچه این زمان زودتر باشد، به مدت طولانی تری در بخش مراقبت ویژه بستری خواهد 
بود. این عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی کاشان تصریح کرد: بارداری چندقلو و مسمومیت 
حاد بارداری در خانواده، از عامل های مؤثر بر زایمان زودرس است که این نوزادان باید پس از تولد در 

محیطی مشابه رحم مادر تحت مراقبت قرار گیرند تا روند رشد و تکامل خود را ادامه دهند.  
این فوق تخصص نوزادان تأکید کرد: در بخش مراقبــت ویژه نوزادان)NICU(، کادر درمانی تلاش 
می کند تا محیطــی آرام و ایمن برای نوزادان نــارس فراهم کند که این محیــط نیازمند تجهیزات 
پیشــرفته و مهارت های خاصی اســت تا نوزادان بتوانند به سلامت رشــد کنند. محمدزاده گفت: 
مشکلات تنفســی، عفونت و عدم توانایی در حفظ دمای بدن از جمله عوارض شایع نوزادان نارس 
است که این نوزادان به علت سیستم ایمنی ضعیف، بیشتر در معرض عفونت ها قرار دارند و نیازمند 

مراقبت های ویژه هستند. 
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی کاشان افزود: تغذیه نیز یکی از چالش های مهم در مراقبت 
از نوزادان نارس است، زیرا نوزادان نارس قادر به مکیدن و بلعیدن نیستند و باید از طریق لوله های 

تغذیه ای، تغذیه شوند که این فرآیند نیازمند آموزش به مادران است. 
به گزارش »ایســنا«، بیمارستان شهید بهشتی کاشان تنها بیمارســتان دارای بخش مراقبت ویژه 
نوزادان )NICU( در منطقه شمال استان اصفهان است که ظرفیت پذیرش سالانه ۱۰۰۰ بیمار را دارد.

اجرای ۱۱۹ برنامه در سپاه و پایگاه های مقاومت بسیج 
فلاورجان

در هفته بسیج ۱۱۹ برنامه در سپاه و پایگاه های مقاومت بسیج شهرستان فلاورجان اجرا می شود.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، فرمانده سپاه ناحیه فلاورجان گفت: عطرافشانی گلزارشهدا، افتتاح 
سه پایگاه بسیج در سه بخش شهرستان و یک سالن ورزشــی در روستای مهرنجان، برپایی میز 
خدمت، برگزاری یادواره شهدا، حضور بسیجیان در اردو های جهادی و برگزاری رزمایش شیفتگان 
خدمت در محله های حاشیه شهرســتان از برنامه هایی است که در هفته بســیج اجرا می شوند. 
سرهنگ رسول قاسمی افزود: در کنار برنامه های یاد شده، رویداد هایی همچون برگزاری پیاده روی 
خانوادگی در شهرستان، برگزاری جلســات جهاد تبیین و راه اندازی پویش های مردمی در فضای 

مجازی پیش بینی شده است.

معرفی سرپرست جدید فرمانداری خور و بیابانک
سرپرست جدید فرمانداری خور و بیابانک معرفی شد. استاندار اصفهان در حکمی علی اصغر ایرجی 

را به عنوان سرپرست فرمانداری شهرستان خوروبیابانک منصوب کرد. 
در حکم مهدی جمالی نژاد خطاب به علی اصغر ایرجی آمده است: »نظر به مراتب تعهد، تخصص 
و تجارب ارزشمند شما، به موجب این ابلاغ جنابعالی را به سمت سرپرستی فرمانداری شهرستان 
خوروبیابانک منصوب می کنم.« علی اصغر ایرجی پیش از این بخشدار مرکزی خوروبیابانک بود.

رئیس اداره محیط زیست اردستان:

وجود حیوانات وحشی در شهر امری طبیعی است
رئیس اداره حفاظت محیط زیست اردستان گفت: وجود گرگ در شهر یک رفتار طبیعی است و دور از ذهن 

نیست و با توجه به اینکه تمام اطراف اردستان به بیابان منتهی می شود نمی توان جلوی آن را گرفت.
در روزهای گذشته کلیپ های متعددی از حضور حیوانات وحشی و مخصوصاً گرگ در شبکه های اجتماعی 

اردستان در حال پخش است که این موضوع باعث نگرانی شهروندان و مخصوصاً دامداران شده است.
بســیاری از مردم در این ارتباط از »ایسنا« درخواســت داشــتند تا پیگیر این موضوع شود که دلیل حضور 
حیوانات وحشی در حاشیه و سطح شهر چیست؟ و مردم باید در مواجه با این حیوانات چه عکس العملی 

داشته باشند.
برای پیگیری این موضوع به سراغ رئیس اداره محیط زیست رفتیم تا جویای درخواست های مردم شویم.

حسین شواخی در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد: حیوانات وحشی و گرگ در هر زمانی و مخصوصاً فصل 
سرما به دلایل مختلف از جمله برای جابه جایی و یا یافتن غذا ممکن است در حاشیه و حتی خود شهر حضور 
پیدا کنند. وی افزود: این امر طبیعی است که حیوانات وحشی حتی وارد شهر شوند ولی در مواردی باید نگران 
بود که گرگ، سَگُرگ، شغال، روباه و... به دامداری و محلی که مرغ و احشام نگهداری می شوند، حمله کنند 

و به دام ها خسارت وارد شود.
رئیس اداره محیط زیست اردســتان بر لزوم ارائه راهکارها و روش های ایمنی به روســتاییان و دامداران 
اشاره کرد و گفت: گاهی مواقع با کم ترین هزینه و رعایت نکات ایمنی می شود جلوی بسیاری از خسارت ها 
را گرفت. همچنین بیمه کردن دامداری ها از دیگر اقداماتی می شــود که می تواند در صورت خسارت دیدن 

بخشی از آن را جبران کرد.
شواخی در پاســخ به اینکه آیا حیوانات موجود در فیلم های منتشر شــده در فضای مجازی گرگ هستند، 
خاطرنشان کرد: بله این حیوانات گرگ بودند، ولی همان طور که اشاره کردم وجود گرگ یک رفتار طبیعی است 
و دور از ذهن نیست و با توجه به اینکه تمامی اطراف شهر به بیابان منتهی می شود نمی شود جلوی آن را گرفت.

وی با بیان اینکه اداره حفاظت محیط زیست از ابتدای سال اقدام به اطلاع رسانی و هشدار درباره حمله گرگ 
کرده و آموزش های لازم در اکثر تجمعات و جلسات مردمی انجام داده است، خاطرنشان کرد: با این حساب 

باز هم از ابتدای سال جاری تاکنون پنج مورد حمله گرگ به دامداری های شهرستان گزارش شده که در این 
حمله ها تعداد قابل توجهی گوسفند تلف شدند.

رئیس اداره محیط زیست اردستان از مردم خواست تا در صورتی که با حیوانات وحشی مانند گرگ و سَگُرگ، 
شغال، روباه در دشت های و مزارع و معابر شهری مواجه شــوند، از حیوان رؤیت شده دوری کنند، واکنش 
تهدیدآمیزی نسبت به حیوان نشان ندهند و موضوع را در اسرع وقت به اداره حفاظت محیط زیست گزارش 

کنند تا اقدامات لازم صورت گیرد.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سمیرم گفت: بیش از 
۷۵ عنوان برنامه در سطح شهرستان سمیرم توسط 

رده های مختلف بسیج برگزار می شود.
سرهنگ مسلم اســماعیلی در گفت وگو با »ایمنا« 
اظهار کرد: در هفته بسیج امسال که با شعار »بسیج 
با مردم برای مردم« آغاز شــده است بیش از ۷۵ 
عنوان برنامه در ســطح شهرســتان سمیرم توسط 

رده های مختلف بسیج برگزار می شود.
وی افزود: برگزاری یادواره های شــهدای خانگی و 
منطقه ای همچنین ویژه برنامه لاله های زهرایی به 
مدت ده شب در حسینیه امام خمینی )ره(، نهضت 
خدمت رسانی به مردم و محرومین با برپایی میز 

 خدمت جهادی توســط بســیج ادارات، همایش 
پیــاده روی خانوادگی، کوه گشــت و پیــاده روی 
بسیجیان، مسابقات فوتسال و والیبال بین ادارات 
و پایگاه های بســیج، برنامه میقــات صالحین در 
میعادگاه نمازجمعه، همایش ایثارگران و رزمندگان، 
اعزام اردوهــای زیارتی، اعــزام گروه های جهادی 
به مناطق محروم شهرســتان، اکــران فیلم قلب 
رقه توسط ســینما سیار بســیج، افتتاح طرح های 
اشــتغال زایی و خدماتی، پویش بزرگ کتابخوانی 
امین، برنامه های سیاســی و اعتقــادی از جمله 
برنامه هایی اســت که در طول این هفته در سطح 

شهرستان اجرا خواهد شد.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج ســمیرم با اشاره به 
شــعار هر روز این ایام تصریح کرد: هفته بسیج از 
روز سه شــنبه ۲۹ آبان ماه با شــعار بسیج با مردم 
برای مردم آغاز شده و تا روز دوشنبه پنجم آذر ادامه 

خواهد یافت.
اســماعیلی ضمن تأکید بر زنده نگهداشــتن یاد و 
خاطره شهدا عنوان کرد: سرکشــی از خانواده های 

شهدای بسیج نیز در دستور کار این هفته قرار دارد.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سمیرم خبرداد

برگزاری بیش از ۷۵ عنوان برنامه در هفته بسیج سمیرم

فرمانده بسیج کاشان:

۱۷۰ عنوان برنامه در هفته بسیج کاشان اجرا می شود
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج کاشان گفت: در هفته بسیج ۱۷۰ عنوان برنامه در سپاه و پایگاه های مقاومت شهرستان اجرا می شود.

به گزارش »ایمنا«، کریم اکبری به مناسبت هفته بسیج با تسلیت ایام فاطمیه و تبریک آغاز هفته بسیج اظهار کرد: حضرت امام خمینی )ره( در پنجم آذر سال 
۱۳۵۸ بسیج را تأسیس کرد و انسان امروز برکات بسیج را درک می کند که در شرایط گوناگون به داد کشور رســید و در جنگ تحمیلی، رزمندگان و بسیجیان با 

ایستادگی در مقابل دشمنان از کشور دفاع کردند.
وی افزود: عطرافشانی گلزار شهدا، برگزاری همایش شکوه پایدار، حضور بسیجیان در نمازهای جمعه شهرستان، برپایی میز خدمت، برگزاری یادواره شهدا، حضور 

بسیجیان در اردوهای جهادی و برگزاری رزمایش شیفتگان خدمت در محلات حاشیه شهر کاشان از برنامه هایی است که در هفته بسیج دنبال خواهند شد.
فرمانده سپاه ناحیه کاشان خاطرنشان کرد: رویدادهایی مانند برگزاری مسابقات قرآنی و محفل انس با قرآن کریم، پویش نذر خون، آزادی برخی از زندانیان 
شهرستان کاشان، برگزاری جلسات جهاد تبیین، راه اندازی پویش های مردمی در فضای مجازی، برگزاری مسابقات ورزشی، تجلیل از بسیجیان و خانواده های 

معظم شهدا و ارائه خدمات پزشکی در نقاط محروم از دیگر برنامه هایی است که برای این ایام پیش بینی شده است.

خبر روز

عکس خبر

آسفالت ۱۰ کیلومتر از 
جاده های روستایی شهرستان 

فریدونشهر
از ابتدای امســال تاکنون بیش از ۱۰ کیلومتر 
از راه هــای ارتباطی روســتایی شهرســتان 

فریدونشهر آسفالت شده است.

فرماندار تیران و کرون:

اعتبارات آموزش و پرورش پاسخگوی مدارس تیران نیست
فرماندار تیران و کرون گفت: اعتبارات آموزش و پرورش پاســخگوی کمترین نیازهای مدارس این 
شهرستان به ویژه مراکز شبانه روزی نیست. به گزارش »ایسنا«،علی محمدی کیا در جلسه شورای 
آموزش و پرورش تیران و کرون با هدف بررسی نیازهای مدارس شبانه روزی این شهرستان، اظهار 
کرد: اعتبارات دولتی و جاری آموزش و پرورش پاســخگوی کمترین نیازهای مدارس این منطقه 
نبوده و نیازمند اعتبارات ملی و جلب نظر خیرین و اولیای دانش آموزان اســت. وی افزود: بخش 
زیادی از اعتبارات تملک و دارایی این شهرستان برای شبکه آبرسانی و راهداری هزینه شده و با اصلاح 
زیرساخت ها باید در سال های آینده نیازهای آموزش و پرورش مورد توجه قرار گیرد.  فرماندار تیران و 
کرون با بیان اینکه نیازهای تجهیزاتی و زیرساختی مراکز آموزشی بسیار مهم است،افزود: بودجه های 
دولتی کفاف این نیازها را نداده و چالش های جدی مدیران مدارس برای اداره آموزشگاه ها دارند. 
محمدی کیا یادآور شد: بدون مشارکت خیرین و اولیا دانش آموزان امکان رفع نیازها وجود ندارد و 
بخش زیادی از هزینه های عمرانی و جاری مدارس به دست گروه های مردمی تأمین می شود. وی 
با بیان اینکه دغدغه تغذیه دانش آموزان مدارس شبانه روزی بر سایر نیازهای آموزشگاه ها افزوده 
می شود، خاطرنشــان کرد: خرید اقلام غذایی با همکاری شرکت های تولیدی و تعاونی های توزیع 
در سطح شهرستان انجام و تخفیف نیز ارائه شود. فرماندار تیران و کرون به دغدغه های پرورشی و 
فرهنگی دانش آموزان مدارس شبانه روزی نیز اشاره کرد و گفت: این نیازها نیز با تعامل دستگاه های 

فرهنگی و متولی در این حوزه بررسی و تأمین شود و تنها معطوف به نیازهای مادی نباشد. 
مدیر آموزش و پرورش شهرستان تیران و کرون نیز در  این جلسه به تعداد محصلان مدارس شبانه 
روزی این منطقه اشاره کرد و گفت: ۷۰۰ نفر در چهار مدرسه شبانه روزی در مقاطع متوسطه اول و دوم 
تحصیل می کنند. حسین صائبی افزود: این دسته از مراکز آموزشی علاوه بر نیازهای مدارس عادی 
و ضرورت های عمرانی و خدماتی باید نسبت به تأمین تغذیه سه وعده دانش آموزان نیز برنامه ریزی 
کنند. به گفته وی، سرانه غذایی دانش آموزان در مدارس شبانه روزی پاسخگوی نیاز آنان نبوده و با 
توجه به هزینه های بالا، امکان ارائه خدمت با کیفیت با اعتبارات حمایتی دولتی وجود ندارد به همین 
خاطر مدیران مدارس با چالش روبه رو هستند. مدیر آموزش و پرورش تیران و کرون با بیان اینکه 
هزینه های ایاب و ذهاب دانش آموزان برای خانواده ها زیاد است، گفت: با توجه به هزینه های بالا 
و محدودیت در رفت و آمد این افراد در مدارس شبانه روزی تحصیل می کنند. صائبی خاطرنشان 
کرد: پراکندگی روستاها در این شهرستان ضرورت فعالیت مدارس شبانه روزی را دو چندان کرده که 

دختران و پسران در مقطع متوسطه اول و دوم در این محیط های آموزشی ادامه تحصیل می دهند.

رئیس کمیته امداد سمیرم خبر داد

جانمایی زمین برای پنل خورشیدی تجمیعی در سمیرم
رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان ســمیرم گفت: زمین جهت نصب پنل خورشیدی 

تجمعی برای جمعی از اهالی روستای خفر جانمایی شد. 
مسلم ســلیمانی اظهار کرد: زمینی که به کمک خیرین نیک  اندیش آماده سازی شده بود با حضور 
کارشناسان توانیر استان و شهرستان و جمعی از اهالی روســتای خفر برای نصب پنل خورشیدی 
جانمایی شــد. وی افزود: این زمین برای تعداد بیش از ۴۰ نفر از مددجویان امداد جهت طرح پنل 
خورشیدی جانمایی شد. رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( شهرستان سمیرم تصریح کرد: طرح 
پنل خورشیدی با کمک کمیته امداد سمیرم برای مددجویان علاوه بر مشارکت در تولید برق ایجاد 
درآمد خواهد کرد. ســلیمانی عنوان کرد: از ابتدای امســال تاکنون به همت خیرین، کمیته امداد و 
شرکت توانیر بیش از ۲۸ پنل خورشیدی برای مددجویان کمیته امداد کارسازی شده است. وی در 
ادامه اضافه کرد: یک دستگاه تراکتور به ارزش بیش از ۶۸۰ میلیون تومان به مددجوی تحت حمایت 
کمیته امداد واگذار شد و از ابتدای ســال ۱۴۰۳ تاکنون بیش از ۳۰ مورد تسهیلات خرید خودرو به 

مددجویان کمیته امداد پرداخت شده است.

با مسئولان

مراکز مجاز قطعه بندی 
مرغ کاشان شناسنامه دار 

می شوند
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان، 
گفت: مراکز مجاز قطعه بندی مرغ کاشان و آران 

و بیدگل شناسنامه دار می شوند. 
به گزارش »تســنیم «، در نشســت مشترک 
معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان 
و مدیران دامپزشکی، مصوبه ای برای شناسایی 
و ســاماندهی مراکز دارای مجوز قطعه بندی 
مرغ در شهرستان های کاشان و آران و بیدگل 
به تصویــب رســید. مهــدی دلاوری در این 
نشست، با اشاره به مخاطرات بهداشتی ناشی 
از آلودگی های میکروبی از طریق فرآورده های 
خام دامی، اظهــار کرد: برای حفظ ســلامت 
مصرف کنندگان، لازم است که گوشت مرغ های 
فرآوری شــده فاقد مشــخصات بهداشتی 

ساماندهی شود. 
وی با ابــراز نگرانی از احتمال انتشــار عوامل 
بیماری زا و آلودگی ها افزود: این آلودگی ممکن 
است ناشی از عرضه گوشت مرغ قطعه بندی 
شده، جوجه طعم دار و شینسل کردن در شرایط 
غیر بهداشتی به وجود بیاید که لازم است تدابیر 
لازم در این زمینه اتخاذ شود. معاون بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی کاشــان تصریح کرد: 
با توجه به خواســت مردم در خرید مرغ های 
فرآوری شده و به منظور پیشگیری از به خطر 
افتادن ســلامت مصرف کنندگان، خواســتار 
ساماندهی مراکز گوشــت مرغ فرآوری شده 
فاقد مشــخصات بهداشــتی در سطح عرضه 
هستیم. رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان 
کاشان نیز در این نشست، گزارشی از اقدامات 
انجام شــده برای ارائه مجــوز قطعه بندی و 
طعم دار کردن مرغ ارائه و اظهار کرد: برای تأمین 
دسترســی مردم به مرغ های فرآوری شــده 
ســالم برنامه ریزی لازم صورت گرفته است.  
ســیامک رضوان در بیان جزئیــات اقدامات 
صورت گرفتــه برای دسترســی بهداشــتی 
شهروندان به محصولات فرآوری شده گوشت 
مرغ در شهرستان های کاشان و آران و بیدگل 
تأکید کرد: مراکزی تحت نظارت مسئول فنی 

برای این منظور در نظر گرفته شده است.

اخبار

عکس: خبرگزاری صدا و سیما

استان

رئیس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی شهرستان 
اردســتان گفت: پروژه نهضت ملی مســکن شــهر 
اردســتان به طور کلی تاکنون ۶۰ درصد پیشــرفت 
فیزیکــی دارد. محمدعلی نریمانــی در گفت وگو با 
»ایســنا«، اظهار کرد: در ابتدا مقرر شد طرح نهضت 
ملی در شهرستان اردستان به صورت آپارتمانی اجرا 
شود، اما با توجه به مشــکلات اجتماعی که مطرح 
می شد و پیگیری های مسئولان شهرستان، به سمت 
ویلایی رفت. وی افزود: مرحله اول طرح نهضت ملی 
در شهرستان اردستان شــامل ساخت ۷۲ واحد بود 
که در دو پروژه ۲۴ و ۴۸ واحدی ســاخته می شود. 
مرحله دوم طرح نهضت ملی مسکن در شهر اردستان 

شــامل ۸۱۴ پلاک خواهد بود که پس از الحاق ۳۹ 
هکتار زمین که مراحل آخر آن در حال انجام است به 
صورت ویلایی شروع خواهد شد. رئیس بنیاد مسکن 
انقلاب اســلامی اردســتان با بیان اینکه متقاضیان 
مسکن نهضت ملی تاکنون بخشــی از واریزی های 
خود را انجام دادند، افــزود: هنوز رقم دقیقی که باید 
متقاضیان واریز کنند مشخص نیست. آنچه مشخص 
شده این است که هر متقاضی واحدهای نهضت ملی 

می تواند از تسهیلات ۵۵۰ میلیون و یا ۳۵۰ میلیون 
تومانی اســتفاده کند و پس از تعیین قیمت نهایی 
واحدها، مابه التفاوت باقیمانده را باید پرداخت کنند. 
نریمانی با اشــاره به اینکه اکنون به طــور میانگین 
نهضت مسکن در شــهر اردستان ۶۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد گفت: تــلاش خواهیم کرد تا دهه فجر 
امسال ۲۴ واحد از مســکن نهضت ملی اردستان را 
تحویل متقاضیان آنها بدهیم. وی در خصوص اجرای 

مرحله اول پروژه های نهضت ملی مسکن در شهرهای 
زواره و مهاباد گفت: با توجه به همکاری شهرداری ها 
۶۳ واحد مسکونی در شهر زواره و ۱۶۶ واحد در شهر 
مهاباد به صورت »گروه ساخت« شروع شده است. 
به گفته رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اردستان 
کل متقاضیان نهضت ملی در شهرســتان اردستان 
۳۶۱۱ نفر بودند که پس از بررسی شرایط لازم جهت 
دریافت زمین نهایتاً ۶۹۰ متقاضی در شــهر اردستان 
تأیید نهایی شدند. همچنین در شهر زواره ۲۴۸ نفر 
و در شهر مهاباد ۱۱۲ نفر تأیید نهایی شدند. این آمار 
نشان می دهد که برای اجرای نهضت ملی مسکن در 

این شهرستان ۱۰۵۰ قطعه زمین نیاز است.

رئیس بنیاد مسکن اردستان خبرداد

پروژه نهضت ملی مسکن اردستان ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد



آماده باش بازار اصفهان برای آغاز حراج های جمعه سیاه

بیشتر از ۱۰ روز تا آغاز بزرگ ترین رویداد خرید با تخفیف های ویژه در سراسر جهان معروف به جمعه 
سیاه باقی مانده است. ولی کسبه اصفهانی زودتر از موعد برای برگزاری جشنواره های فروش جمعه 
سیاه آماده شده اند.  به گزارش »ایراسین«،بلک فرایدی یا جمعه سیاه در سال جاری مصادف با جمعه 
۹ آذر ۱۴۰۳ )۲۹ نوامبر ۲۰۲۴( است. ولی اصفهانی ها یک هفته زودتر به استقبال جمعه سیاه ۲۰۲۴ 
رفته اند و چهره فروشگاه های شهر تغییر کرده است، تاجایی که دست کم یکی دو بنر تبلیغاتی پیرامون 
آغاز حراج بزرگ بلک فرایدی از دومین روز از آذر ماه بر روی ویترین یا صفحه مجازی فروشــگاه ها 
نقش بسته است. بررسی میدانی از وضعیت جشنواره های جمعه سیاه در اصفهان نشان می دهد مراکز 
خدماتی و زیبایی بیش از سایر اصناف برای برگزاری حراج جمعه سیاه به تکاپو افتاده اند و خدمات 
مختلف درمانی و زیبایی از فیشیال پوست و لیزر گرفته تا بوتاکس، تزریق ژل و امثال آن را با ۱۰ تا ۹۰ 
درصد تخفیف از جمعه دوم آذر ماه ۱۴۰۳ به مراجعه کنندگان ارائه خواهد شد. البته ضمن این بنرها 
عبارت » تعداد محدود« ذکر شده است و متقاضیان باید قبل از شروع جشنواره نوبت خود را با پرداخت 
بیعانه رزرو کنند. سالن های زیبایی اصفهان نیز در کنار این مراکز به برپایی حراج جمعه سیاه از دوم 
آذر ماه روی آورده اند و اکثر آن ها خدمات مختلف خود را با پنج تا ۷۰ درصد تخفیف به مشتریان ارائه 
می دهند. جشنواره های زودهنگام جمعه سیاه در اصفهان فقط مختص مراکز و سالن های زیبایی 
نیست و بازار پوشاک نیز به رسم هر ساله نقش اصلی را در برگزاری این حراج ها ایفا می کند. مشاهدات 
میدانی از بازار پوشاک اصفهان نشان می دهد فعالان این صنف انواع پوشاک گرم، کیف و کفش های 
زنانه و مردانه خود را از آخرین روز هفته جاری با ۱۰ تا ۸۰ درصد تخفیف به فروش خواهند رســاند. 
عده ای از برند فروشان در سیتی سنتر سپاهان شــهر نیز بنرهای تبلیغاتی خود را با مضمون »کالای 
اول را بخر، کالای دوم را با ۳۰ تا ۷۰ درصد تخفیف ببر« یا »دوتا بخر، پنج تا ببر« در صفحات مجازی 
فروشگاه منتشر کرده اند که این جشنواره های فروش از دوم آذر ماه به مدت ۱۰ روز برگزار خواهد شد.

سپس باید به تخفیف های جمعه ســیاه لوازم آرایشی و بهداشتی و کالاهای ســامت اشاره کرد. 
فروشگاه های لوازم آرایشی اصفهان و بعضی از داروخانه های شهر انواع محصولات مراقبت از پوست 
خود را به مدت یک هفته تا ۱۰ روز از ۲ آذر با 5 تا ۳۰ درصد تخفیف به فروش می رسانند. فعالان در صنف 
لوازم دیجیتال و گجت های هوشمند نیز از قافله حراج های جمعه سیاه اصفهان جای نمانده اند و لوازم 
جانبی گجت ها مانند گارد، گلس، بند ساعت، کیف و کاور لپ تاپ ها را با تخفیف های 5 تا ۱۰ درصدی از 

دو روز آینده به فروش خواهند رساند.

غیبت فروشگاه های مواد غذایی از حراج جمعه سیاه ۱۴۰۳
فروشگاه های زنجیره ای مواد غذایی اصفهان ســال گذشته جشنواره های فروش ویژه جمعه سیاه 
 را به صورت گســترده برگزار کردند، تاجایی که بنرهایی با مضمون حراج انواع مواد شــوینده، برنج، 
رب گوجه فرنگی، روغن خوراکی، دستمال کاغذی و… بر سردر تعداد زیادی از این فروشگاه نصب 
شده بود. ولی گزارش های میدانی از غیبت فروشــگاه های زنجیره ای مواد غذایی از جشنواره های 
 زودهنگام جمعه سیاه در اصفهان حکایت می کند و شاید طی روزهای آینده این فروشگاه هی نیز مانند 

سال گذشته به جمعه بازیگران این حراج بپیوندند.

نقش صنایع و کارخانه جات اصفهان در صادرات و درآمدزایی کشور

راه روشن

استان اصفهان، به عنوان یکی از قطب  های صنعتی و اقتصادی ایران، 
دارای تاریخچه  ای غنی در زمینه تولید و صنعت است و توانسته است 
در زمینه  های مختلف صنعتی پیشرفت  های چشمگیری داشته باشد.

به گزارش »بازار«، استان اصفهان، به عنوان یکی از قطب  های صنعتی 
و اقتصادی ایــران، دارای تاریخچه  ای غنی در زمینــه تولید و صنعت 
اســت. این اســتان با برخورداری از منابع طبیعی، نیــروی کار ماهر و 
زیرساخت  های مناسب، توانسته است در زمینه  های مختلف صنعتی 
پیشرفت  های چشمگیری داشته باشد. در ســال  های اخیر، صادرات 
فولاد، محصولات پتروشیمی و نســاجی از اصفهان رشد چشمگیری 
داشته اســت. به عنوان مثال، شــرکت  های فولادی اصفهان با تأمین 
نیازهای داخلی و همچنین صادرات به کشورهای منطقه، نقش مهمی در 
افزایش درآمدزایی استان و کشور ایفا کرده  اند اما تولیدکنندگان اکنون 

با چالش های مختلفی روبه رو هستند.

نقش فولادمبارکه در تأمین نیازهای داخلی و صادرات
در این ارتبــاط مجید لایقــی، کارشــناس اقتصادی در گفــت و گو با 
خبرنگار »بازار« اظهار کرد: استان اصفهان با داشتن بیش از یک هزار 
واحد صنعتی بزرگ و کوچک، یکی از مهم  ترین مراکز تولیدی کشــور 

محسوب می شود. صنایع مختلفی از جمله فولاد، نساجی، پتروشیمی، 
ماشین سازی، صنایع غذایی و شیمیایی در این استان فعال هستند. به  
ویژه، صنعت فولاد اصفهان به عنوان یکی از بزرگ  ترین تولیدکنندگان 
فولاد در ایران شــناخته می شود که نقش بســزایی در تأمین نیازهای 
داخلی و صادرات دارد. وی افزود: از دیگر صنایع مهم اصفهان می توان 
به صنعت نساجی اشاره کرد که با تولید پارچه ها و الیاف با کیفیت، سهم 
بزرگی در بازار داخلی و خارجی داشــته است؛ همچنین، صنایع غذایی 
اصفهان با تولید محصولات متنوع، از جمله شیرینی  جات و محصولات 

لبنی، به یکی از برندهای معتبر در سطح کشور تبدیل شده  اند.

اســتفاده از تکنولوژی  های نوین و تقویت جایــگاه در بازارهای 
بین  المللی

لایقی گفت: تولیدکنندگان اصفهانی در ســال های اخیر توانسته  اند با 
ارتقای کیفیت محصولات خود و استفاده از تکنولوژی  های نوین، جایگاه 
خود را در بازارهای بین  المللی تقویت کنند. صادرات محصولات صنعتی 
از اصفهان به کشــورهای مختلف، به ویژه کشورهای همسایه و آسیای 
میانه، نشان  دهنده توانمندی  های بالای تولیدکنندگان این استان است. 
وی افزود: با وجود موفقیت  های انکارناپذیر تولیدکنندگان اصفهانی در 

زمینه های مختلف، چالش  های انکارناپذیری نیز در این عرصه وجود 
دارد، مشــکاتی مانند نوســانات ارزی، کمبود مواد اولیه، تحریم  ها و 
مسائل زیرســاختی می تواند بر روند تولید و صادرات اثر منفی بگذارد، 
از ســویی رقابت با محصولات خارجی و نیاز به بهبود کیفیت و نوآوری 
در تولیدات نیز از دیگر چالش  هایی اســت که تولیدکنندگان باید به آن 
توجه کنند. لایقی با اشــاره به راهکارهایی برای بهبود وضعیت صنایع و 
کارخانجات اصفهان و افزایش توان صادراتی آنها، افزود: حمایت دولتی 
باید همیشه در وهله نخست اهمیت باشد، دولت باید با ارائه تسهیات 
مالی و مشــوق  های صادراتی بــه تولیدکنندگان کمک کنــد تا بتوانند 

محصولات خود را در بازارهای خارجی معرفی کنند.
کارشــناس اقتصادی با بیــان اینکه تقویت زیرســاخت  هــا، بهبود 
زیرســاخت  های حمل و نقل، انرژی و ارتباطــات می تواند به افزایش 
کارایی تولید و صادرات کمک کند، گفت: یکی از چالش های مهم در این 
عرصه آموزش نیروی کار و ارتقای مهارت  های نیروی کار است، چالش 
مهمی که سال هاست اصفهان در عرصه صنعتی با آن روبه رو شده است، 
در این راستا آموزش  های فنی و حرفه  ای می تواند به افزایش کیفیت 
محصولات کمک کند، موضوعی که یکی دو سالی است از طریق صنایع 

در حال دنبال شدن است.

نوآوری در محصولات و فرایندهای تولیدی
وی با اشاره به اینکه ســرمایه  گذاری در تحقیق و توســعه برای ایجاد 
نوآوری در محصولات و فرایندهای تولیدی امری ضروری است، گفت: 
ما در زمینه بازاریابی بین  المللی نیز با مشکاتی مواجه هستیم، در این 
راستا، ایجاد شبکه  های بازاریابی بین  المللی برای معرفی محصولات 

اصفهانی در بازارهای جهانی می تواند به افزایش صادرات کمک کند.
لایقــی با بیــان اینکــه صنایــع و کارخانه جــات اصفهان با داشــتن 
پتانســیل های بالا در زمینه تولید و صــادرات، می توانند نقش مهمی 
در درآمدزایی داخلی و خارجی کشــور ایفا کنند، ابراز کــرد: با توجه به 
چالش ها و موانع موجود، نیاز است که اقدامات مؤثری برای حمایت 

از این صنایع انجام شود. 
این کارشــناس اقتصادی با ابراز اینکه تقویت همــکاری بین دولت و 
بخش خصوصی، ارتقای کیفیت محصولات و استفاده از تکنولوژی های 
نوین می تواند به رشــد پایــدار صنایع اصفهان کمک کنــد، تأکید کرد: 
با توجه به موقعیت جغرافیایی این اســتان و دسترســی به بازارهای 
 هدف، آینده روشــنی برای صنایع اصفهان متصور است که می تواند به 

توسعه اقتصادی کشور کمک شایانی نماید.

دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایــی گفت: بلیت 
هواپیما تا پایان ســال جاری به دلیل نرخ سوخت 
افزایشی نخواهد داشت. به گزارش »ایمنا«، مقصود 
اسعدی سامانی درباره آنچه درباره افزایش قیمت 
بلیت هواپیما مطرح شده اســت، اظهار کرد: هیچ 
افزایش قیمتی ناشــی از افزایش نرخ سوخت تا 
پایان سال در بلیت هواپیما نخواهیم داشت و خبر 

افزایش قیمت را تکذیب می کنیم.
وی افزود: نرخ سوخت شرکت پخش فرآورده های 
نفتی به شرکت های هواپیمایی ۶۰۰ تومان محاسبه 
می شود، اما بر اســاس تصمیم دولت که در لایحه 
بودجه نیز لحاظ شده، از سال آینده نرخ سوخت به 
۳۰ درصد نرخ در پالایشگاه افزایش پیدا خواهد کرد، 
بنابراین اگر مجلس آن را تصویب کند ممکن است 
سال آینده بسته به نرخ سوخت، قیمت ها افزایش 
پیدا کنــد. دبیر انجمــن شــرکت های هواپیمایی 
 تصریح کــرد: این افزایــش قیمت نیــز در نهایت

 ۱۰ تا ۱5 درصد خواهد بود.

اسعدی سامانی در پاسخ به سئوال دیگری درباره 
تحریم شــرکت هواپیمایی هما نیــز گفت: قبل از 
اینکه اتحادیه اروپا تحریم هایی را علیه چند شرکت 
هواپیمایی ایران وضع کند انگلستان به طور جداگانه 
ایران ایر را برخاف موازین بین المللی تحریم کرده 
و گفته بود که اعمال تحریم ها یکســال دیگر انجام 
می شود.  در حقیقت چون انگلستان از اتحادیه اروپا 
جدا شده می خواست در موعد مقرر خود اقدام کند، 
اما با تحریم اتحادیه اروپا، انگلیس هم تحریم های 
خود را در مورد ایران ایر زودتر از موعد اعام شــده 

قبلی اجرایی کرد.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی:

بلیت هواپیما تا پایان سال گران نمی شود

خبر روز

رئیس کل سازمان توسعه تجارت:

آیفون های وارد شده به زودی رجیستر می شوند
رئیس کل سازمان توســعه تجارت با اشــاره به اینکه به زودی گوشــی های آیفونی که از قبل وارد 
کشور شده اند تعیین تکلیف خواهند شد، گفت که شرایطی فراهم می شود که این افراد هیچ هزینه 
اضافه ای پرداخت نکرده و فقط همان حقوق ورودی که در قانون تعیین شده را پرداخت کنند و امکان 
رجیستر کردن گوشی های آنها فراهم می شود. به گزارش »ایسنا«، محمدعلی دهقان دهنوی درباره 
آزادسازی واردات آیفون توضیح داد: آزادســازی واردت با پیشنهاد وزیر صنعت، معدن و تجارت و 
وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات در دولت مصوب شــد، برای واردات گوشی دو رویه اصلی وجود 
دارد یکی رویه تجاری و دیگری رویه مســافری با نرخ ورودی ۳۰ درصد است که مسافران در بدو 
ورود گوشی های خود را اظهار می کنند و این گوشی ثبت می شود و سپس در سامانه همتا رجیستر 
می شود که دو روز دیگر فعال می شود. وی درباره رجیستری گوشی های آیفون و تعیین تکلیف آن 
دسته از افرادی که قبل از این آزادسازی آیفون به هر طریقی مسافری یا از هر جایی تهیه کرده بودند، 
نیز گفت : کسانی که قباً آیفون وارد کرده اند این امکان برایشان وجود ندارد که از مرز وارد شوند یعنی 
ما نمی توانیم بگوییم شما بروید خارج از کشور دوباره وارد شوید که ان شاءا... به زودی این مشکل 
را حل خواهیم کرد یعنی نمی خواهیم که یک سختی جدیدی برایشان ایجاد کنیم که مثاً بخواهند 
دوباره از مرز وارد شوند و آن موقع ثبت کنند، حتی متأســفانه گزارش هایی هم رسیده که بعضی از 
هموطنان سعی کردند از سهمیه مسافری که وارد می شود استفاده کنند و این کار را انجام دهند که 
ما نمی خواهیم این اتفاق افتاده و آنها متحمل هزینه اضافی شوند. دهنوی با حضور در برنامه صف 
اول صدا وسیما عنوان کرد که ما در حال آماده سازی مقررات موجود و رویه های عملیاتی هستیم 
و باید فضایی ایجاد کنیم که امکان وصول این عوارض گمرکی در جایی خارج از آن مبادی ورودی 
فراهم شود؛ از لحاظ فنی، زیرساختی و مقررات این موضوع را بررسی و تا چند روز آینده مسیرش 
آماده سازی خواهد شد. به گفته رئیس کل سازمان توســعه تجارت این قول را می دهم این کار به 
زودی انجام شود و گوشی هایی که قبل از این هم وارد شــدند شرایطی فراهم شود که هیچ هزینه 
اضافه ای هم پرداخت نکنند فقط همان حقوق ورودی که در قانون تعیین شــده همان را پرداخت 

خواهند کرد و ان شاءا... امکان رجیستر کردن برایشان فراهم می شود.

مدیرعامل شرکت ملی پست:

رونق مجدد تمبر در گروی همکاری با بخش خصوصی است
معاون وزیر ارتباطات در نشست مشــترک با فعالان تمبر، به تغییر رویکرد این حوزه همسو با بهره 

گیری از توان بخش خصوصی و نقش آفرینی فعالان این عرصه تأکید کرد. 
به گزارش »ایسنا«، مدیرعامل شرکت ملی پست در این نشست با اشاره به اینکه دیدگاه ما احیای 
جایگاه و رونق مجدد تمبر به عنوان یک محصول فرهنگی است، گفت: ضروری است با بهره گیری 
از فناوری های نوین به ســمت تولید تمبرهای رمزنگاری شــده به کمک بخش خصوصی باشیم. 
محمد احمدی ثبت، نگهداری و انتشار مشخصات تمبرهای منتشر شــده را مورد تأکید قرار داد و 
افزود: تمبر باید به جایگاه اصلی و اثرگذار خود بازگردد که ایــن مهم با بهره گیری از توان و ظرفیت 
بخش خصوصی و فناوری اطاعات میسر اســت. وی افزود: فعالان بخش خصوصی با عاقه ای 
که به این قطعه فرهنگی دارند و براساس تجربه ای که در نگهداری آن به دست آورده اند می توانند 
کمک زیادی به رونق مجدد آن از مرحله انتخاب موضوع و طراحی گرفته تا نشــر و اطاع رسانی، 
بکنند. به گفته مدیرعامل شرکت ملی پست، استمرار نشست های هم اندیشی با فعالان این حوزه 
و احصای ایده های آنان، تشکیل انجمن های صنفی و برگزاری رویدادهای فرهنگی با موضوع تمبر 
از جمله اقداماتی است که به کمک آنها می توان شاهد توسعه و احیای مجدد تمبر در کشور باشیم. 
معاون وزیر ارتباطات با اشاره به ارزش این محصول پســتی، گفت: تمبر به عنوان کالای فرهنگی 
تنها یک قطعه کاغذ نیست، به همین دلیل رونمایی آن در رویدادهای مختلف فرهنگی، اجتماعی، 

سیاسی و...، لحظه ای است که در تاریخ ثبت و ماندگار می شود.

گزارش روز

سرپرست دفتر طرح ریزی و پایش طرح های مسکن:با مسئولان

فاز دوم ارائه زمین به مشمولان طرح جوانی جمعیت بهمن ۱۴۰۳ اجرا می شود
سرپرست دفتر طرح ریزی و پایش طرح های مســکن با بیان اینکه فاز دوم ارائه زمین به مشــمولان طرح جوانی جمعیت بهمن سال جاری اجرایی می شود، 
گفت: دستورالعمل اجرایی واگذاری زمین در این طرح اصاح و به روزرسانی می شــود. به گزارش »ایمنا« و به نقل از وزارت راه و شهرسازی، سعید شاهین فر 
درباره تمهیدات وزارت راه و شهرسازی برای اجرای قانون طرح جوانی جمعیت در دوره جدید با بیان اینکه دستورالعمل های اجرایی این قانون در حال اصاح و 
به روزرسانی است، اظهار کرد: با پایش های انجام شده درباره اجرای طرح جوانی جمعیت مقرر شده است تا دستورالعمل های اجرایی این قانون با هدف تسریع 
در واگذاری زمین به مشمولان، بازبینی، اصاح و به روزرسانی شود. وی ادامه داد: به زودی در ایام دهه فجر سال جاری فاز دوم واگذاری زمین های جوانی جمعیت 
به مشمولان این طرح آغاز خواهد شد. سرپرست دفتر طرح ریزی و پایش طرح های مسکن با یادآوری اینکه در سال گذشته ۷۰ هزار قطعه زمین به مشمولان 
تخصیص پیدا کرد، تصریح کرد: در سال جاری نیز تاکنون ۱۶ هزار قطعه زمین به مشمولان اختصاص پیدا کرده است. شاهین فر عنوان کرد: واجدان شرایطی که 
مشمول واگذاری زمین شده اند باید توجه کنند که مراحل تحویل قرارداد و تحویل زمین با توجه به تعدد افراد در حال انجام است که از طریق پیامک به مشمولان 
اعام خواهد شد. وی خاطرنشــان کرد: از آن جایی که قراردادهای جوانی جمعیت باید در ادارات کل راه و شهرسازی به شکل انفرادی و گروهی بسته شود این 

موضوع زمان بر است و به همین جهت بین تخصیص و تحویل فاصله ای می افتد که تاش می کنیم تا به کمترین زمان ممکن برسد.

درخواست اتحادیه اروپا 
از شرکت های چینی برای 

انتقال فناوری
بروکســل در حال برنامــه ریزی برای 
وادار کردن شرکت های چینی به انتقال 
مالکیت معنوی به همتایــان اروپایی 
خود در قبال دریافت یارانه های اتحادیه 

اروپا برای فناوری های پاک است.

عکس خبر

رئیس کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسامی مطرح کرد

آب شیرین کن ها گره گشای 
بحران آبی کشور

رئیس کمیســیون عمران مجلس شــورای 
اســامی اظهار کرد: در حال حاضر کشــور در 
شرایط خشکسالی قرار دارد و میزان بارندگی 
کاهش پیدا کرده اســت و با توجه به وضعیت 
 نامناسب آب سفره های زیرزمینی باید از دریا

آب را انتقال دهیم. 
به گزارش »ایمنا«، محمدرضا رضایی کوچی با 
اشاره به اینکه یکی از سیاست ها این است که 
توسعه و رشد جمعیت را به سمت نوار ساحلی 
انتقال دهیم، زیرا موجب می شود هزینه های 
انتقال آب را نداشته باشیم، گفت: برای تأمین 
آب شرب و صنعت مورد نیاز جمعیت فعلی که 
در فواصل دور از نوار ساحلی ساکن هستند باید 
آب دریا انتقال داده شــود که در این زمینه آب 
شیرین کن ها نقش بسیار مهمی دارند و همه 

دنیا از آن ها استفاده می کنند. 
رئیس کمیســیون عمران مجلس شــورای 
اسامی با تأکید بر اینکه در حال حاضر در کشور 
با اســتفاده از تکنولوژی های قدیمی و سنتی 
برای تأمین آب شرب و صنعت آب دریا با هزینه 
بالا شیرین می شود، عنوان کرد: باید با استفاده 
از علــم روز، نوآوری های جدیــد و تجهیزات 
نوین آب دریا را شــیرین کنیم تا هزینه ها نیز 
کاهش پیدا کند و آن را در اختیــار مردم قرار 
دهیم. رضایی کوچی با بیــان اینکه راهی جز 
استفاده از آب شیرین کن ها و آب دریا نداریم، 
تصریح کرد: در لایحه بودجه ســال آینده طبق 
روال گذشته مباحثی در زمینه استفاده از آب 
دریا و آب شیرین کن ها مطرح شده، اما عدد 
خاصی به این موضوع برای تأمین آب شــرب 
اختصاص داده نشده است. رئیس کمیسیون 
عمران مجلس با تأکید بر اینکه طی هفته جاری 
مقرر شده است تا با وزیر نیرو به منظور بررسی 
برنامه های دولت برای تأمیــن آب مورد نیاز 
کشور نشستی را برگزار کنیم، تصریح کرد: در 
صورت مواجه شدن با بحران آبی شرایط بسیار 
دشوارتر از بحران برق است، زیرا تأمین برق در 

مقایسه با تأمین آب ارزان تر است.

 پنجشنبه ۱ آذر ۱۴۰۳ / ۱۹ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۱ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۲
اقتصاد



4 پنجشنبه ۱ آذر ۱۴۰۳ / ۱۹ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۱ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۲
صفحه

آگهی

آگهی نوبتی سه ماهه دوم  سال1403
اداره ثبت اسناد واملاک  مرکزی اصفهان

9/1 بموجب ماده 11 قانون ثبت اسناد و املاک و ماده 59 اصلاحی آئین نامه مربوط 
به املاک که در سه ماهه  دوم سال 1403 تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و همچنین 
شماره هائی که از قلم افتاده آگهی  نوبتی آنها منتشــر نشده و یا طبق آراء هیات 

نظارت ثبت اصفهان آگهي آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهي مي گردد :
ردیف الف(

- املاک و مستغلات واقع در بخش دوثبت اصفهان
6553 –آقای هوشنگ رپو فرزند یدالله نسبت به هشت حبه مشاع از 72 حبه شش 
دانگ یک باب خانه پلاک 6553 واقع در بخش دو ثبت اصفهان انتقالی از اسمعیل 

شیرانی که آگهی نوبتی بنام مستدعیان اولیه ثبت  آگهی نشده است .
-املاک و مستغلات واقع در بخش سه ثبت اصفهان

1243 –آقای حسن جعفری فشارکی بشناسنامه 587 فرزند جعفر و خانم خدیجه 
کاویانی فشارکی بشناســنامه 41 فرزند حسن شــش دانگ قسمتی از یک باب 
 خانه پلاک شــماره 1243 واقع در بخش ســه ثبت اصفهان به مساحت 58/93 

متر مربع .
3278 –آقایان ســید علی،ســید احمد وخانم هــا فاطمه،بتول و زهرا ســادات 
شهرت همگی ســجادیه فرزندان مرحوم سید حســین تمامت شصت و نه حبه 
مشــاع از 72 حبه شــش دانگ یک باب خانه پلاک ثبتی 3278 واقع در بخش 
ســه ثبت اصفهان بقانون ارث انتقالی مع الواســطه از طرف مهدی-رضاو رقیه 
)نساج پور اصفهانی(فرزندان حســن بموجب سند انتقال شــماره 48848 مورخ 
 35/02/20 و 50705 مورخ 2535/05/18 دفتر خانه 72 اصفهان که تا کنون آگهی

 نگردیده است .
ردیف )ب(

املاک و مستغلات واقع در بخش دوثبت اصفهان
6553 –آقای هوشنگ رپو فرزند یدالله نسبت به چهار دانگ مشاع از 72 حبه شش 
دانگ یک باب خانه پلاک 6553 واقع در بخش دو ثبت اصفهان انتقالی از محمد 
 شیرانی و مشهدی علی شــیرانی که نام خانوادگی و نام پدر مستدعیان اولیه در 

آگهی های قبلی از قلم افتاده است .
املاک و مستغلات واقع در بخش سه ثبت اصفهان

5922 –آقای اصغر شریفیان نژادفرزند علی چهار دانگ مشاع از شش دانگ یک 
باب خانه پلاک شماره 5922 واقع در بخش 3 ثبت اصفهان که در آگهی های نوبتی 

اولیه شماره بخش اشتباه منتشر شده است .
6235 – منیر شــفرئی فرزند ابراهیم نســبت به یک حبه و هفده –چهلم حبه 
 مشاع از 72 حبه شــش دانگ پلاک 6235 واقع در بخش 3 ثبت اصفهان که در

 آگهی های قبلی نام مستدعی ثبت اشتباه آگهی شده است .
بموجب ماده 16 قانون ثبت و ماده 86 آئین نامه چنانچه کسی  نسبت به املاک 
مندرج در این آگهی اعتراضی دارد از تاریخ اولین روز انتشار به شرح ردیف  )الف (نود 
روز و نسبت به ردیف ) ب( سی روز اعتراض خود را کتباً به این واحد ثبتی ارسال و 
ظرف یک ماه دادخواست واخواهی تقدیم دادگاه صالحه نماید و در صورتی که قبل از 
انتشار این  آگهی دعوی اقامه شده باشد معترض باید گواهی دادگاه را مشعر به جریان 
دعوی ظرف مدت مرقوم تسلیم نماید و اعتراضات و گواهی های دعوی مطروحه 
بعد از وقت مرقوم بلا اثر و مطابق ماده 16 و تبصره ذیل ماده 17 قانون ثبت عمل 
خواهد شد ضمناً طبق ماده 56 آئین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید 
 حدود تعیین می گردد و در صورت مجلس قید میگردد . این آگهی نسبت به ردیف

 )) الف(( در دو نوبت به فاصله سی  روز و نسبت به ردیف ))ب(( در یک نوبت در روزنامه 
درج و منتشر میگردد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/01                         
 تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/09/01

م الف: 1809795 سید اسدالله موســوی سرپرست منطقه ثبت اسناد واملاک  
مرکزی اصفهان

آگهی نوبتی سه ماهه دوم سال 1403 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نائین

9/2 به موجب ماده 11 و 12 قانون ثبت اســناد و املاک و ماده 59 اصلاحی آیین 
نامه مربوط به املاکی که   در سه ماهه دوم سال 1403 تقاضای ثبت آنها پذیرفته 
شــده و مربوط به بخش های یک و 2و3و4 حوزه ثبتی نائین می باشد بدین شرح 

اعلام می گردد :
) ردیف الف (

بخش یک حوزه ثبتی نایین:
103 اصلی – آقای رضا نیک زاد فرزند حمید – ششدانگ یکدرب باغ به مشاحت 

856/49 مترمربع واقع در کوی باغستان از کشتزار ورزجان
بخش دو حوزه ثبتی نایین :

1503 اصلی – آقایان داود و مرتضی و مجتبی و حسین و رضا و ابوالفضل همگی 
متولی زاده نائینی فرزندان محمد هر یک نسبت به شش سهم مشاع از 72 سهم 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 945/90 مترمربع واقع در کشتزار 

ورزجان 
1916 اصلی – آقایــان داود و مرتضی و مجتبی و حســین و رضــا و ابوالفضل 
همگی متولی زاده نائینی فرزندان محمد هر یک نســبت به  یک دانگ مشــاع 
 از ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 1108/30 مترمربع واقع در 

کشتزار ورزجان
3340 اصلی – آقای سید مجتبی موسی کاظمی فرزند سید حسن – دودانگ مشاع 
از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 546/20 مترمربع واقع در کشتزار 

محمدیه به موضع جوبچوئیه 
 3758 اصلی – آقای ســید حســین فاطمی محمدی فرزند سید محمدعلی – 

سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1311 مترمربع 
واقع در کشتزار محمدیه

11771 اصلی – آقای حسین خنجری هندچوب فرزند ولی اله – ششدانگ یک درب 
خانه به مساحت 426/25 مترمربع واقع در روستای هندچوب

2 فرعی از 20508 اصلی – آقای اسماعیل میری مزرعه شاهی فرزند حیدر و آقای 
رسول شهرتی نایینی فرزند داود ) نسبت هر یک  سه دانگ بالسویه ( – ششدانگ 

یک قطعه زمین محصور به مساحت 235/68 مترمربع واقع در مزرعه امام
20816 اصلی و فرعی های ان به شرح آتی :

1541 فرعی – آقای رضا اوشــنی فرزند حسین – ششــدانگ یک درب خانه به 
مساحت 376 مترمربع واقع در روستای اوشن

1542 فرعی – دهیاری همااباد علیا به شناســه ملی 14003153356 – ششدانگ 
یک قطعه زمین محصور به مساحت 72/93 مترمربع واقع در روستای همااباد علیا

1552 فرعی – خانم اشرف حاجی نقدی فرزند عبدالحسین نسبت به چهاردانگ 
مشاع از ششدانگ و خانم شکوفه محسنی نایینی فرزند حسن نسبت به دو دانگ 
مشاع از ششدانگ – ششــدانگ یک درب خانه مخروبه و محوطه آن به مساحت 

310/90 مترمربع واقع در مزرعه دولت اباد کدکن
1554 فرعی – خانم زهــرا فودازی فرزند عباس – ششــدانگ یک درب خانه به 

مساحت 96/16 مترمربع واقع در روستای فوداز
1556 فرعی – آقای محمد رضا میری مزرعه شــاهی فرزند حسین – ششدانگ 
یک قطعه زمین نیمه محصور به مساحت 300 مترمربع واقع در روستای مزرعه امام

1557 فرعی – آقای محمد رضا میری مزرعه شــاهی فرزند حسین – ششدانگ 
 یک قطعه زمیــن نیمه محصوربــه مســاحت 300 مترمربع واقع درروســتای 

مزرعه امام
1558 فرعی – آقای احمد پوربافرانی فرزند حســن – ششدانگ یک قطعه زمین 

محصور به مساحت 250 مترمربع واقع در بافران
1559 فرعی – آقای ابوالفضل پوربافرانی فرزند علی اکبر – ششدانگ یک قطعه 

زمین محصور به مساحت 270 مترمربع واقع در بافران
1560 فرعی – خانم نسرین عباسی نصرابادی فرزند حسین – ششدانگ یک درب 

خانه به مساحت 288/20 مترمربع واقع در روستای عشرت اباد
بخش سه حوزه ثبتی نایین:

456 فرعــی از 4077 اصلــی – آقــای مهرعلی عباســی پور مزیکــی فرزند 
 حســین – ششــدانگ یک درب خانه بــه مســاحت 524 مترمربــع واقع در 

روستای مزیک
2 فرعی از 4127 اصلی – آقای سید سعید جوزدانی فرزند سید فضل اله – سی و 
پنج  پنجاه و دوم از یک سهم مشاع از 640 سهم ششدانگ قنات و مزرعه جوزدان 
علیاء به مساحت ششدانگ یازده هکتار و چهارهزار و هفتصد مترمربع با قدر سهم از 
یک رشته قنات اختصاصی آن به مدار هشت شبانه روز واقع در مزرعه جوزدان علیاء

256 فرعی از 4129 اصلی – خانم معصومه اسدی اسد اباد فرزند عبداله – دودانگ 
مشاع از ششدانگ یک درب خانه به مســاحت 146/75 مترمربع واقع در روستای 

اسداباد
714 فرعی از 4159 اصلی – آقای رضا اکبری فیض ابادی فرزند ســید حسن – 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 357/71 مترمربع واقع در روستای فیض اباد 

حاج کاظم 
4545 اصلی و فرعی های آن به شرح آتی :

543 فرعی – مسجد روستای چم بنمایندگی اداره اوقاف شهرستان نایین به شناسه 
ملی 14003007671 – ششدانگ یک باب مسجد به مساحت 120/50 مترمربع واقع 

در روستای چم 
579 فرعی – آقای محمد علی قاسمی سپرو فرزند حبیب – ششدانگ یک باب 

خانه به مساحت 59/88 مترمربع واقع در روستای سپرو
593 فرعــی – آقای حمید رضــا قنبریان نائینی فرزند حســین – ششــدانگ 
 یک قطعه زمیــن مشــجر بــه مســاحت 1066/94 مترمربع واقــع در جنب

 مزرعه رضائیه 
594 فرعــی – آقای حمید رضــا قنبریان نائینی فرزند حســین – ششــدانگ 
 یک قطعه زمیــن مشــجر بــه مســاحت 3771/68 مترمربع واقــع در جنب 

مزرعه رضائیه 
بخش چهار حوزه ثبتی نایین :

1027 اصلی – آقای ابوالفضل داوری دولت آبادی فرزند حسن – ششدانگ یک درب 
اطاق به مساحت 19/66 مترمربع واقع در انارک

14 فرعی از 1421 اصلی – آقای علی پاک نژاد فرزند نجاتعلی و خانم مهرآذر کافی 
انارکی فرزند حسین ) هریک نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ ( – ششدانگ 

خانه به مساحت 138/30 مترمربع واقع در مزرعه اسماعیلان  
)ردیف ب (

املاکی که آگهی نوبتی آنها در وقت مقرر انتشــار ولی بواسطه اشتباه موثری در 
انتشار آنها رخ داده و به موجب ارای هیات نظارت یا دستور اداری مستند به اختیارات 
تفویضی هیات نظارت موضوع بندهای 385 و 386 و 387 مجموعه بخشنامه های 

ثبتی منجر به تجدید آگهی شده اند : 
بخش سه حوزه ثبتی نائین :

1274 اصلی – اقای مرتضی گل آبادی و اقای علی جلالی پور و خانم خورشید گل 
آبادی و خانم کوکب گل آبادی همگی فرزندان حســین و خانم معصومه قاسمی 
محسن آبادی فرزند براتعلی انتقالی مع الواسطه از محمد علی پریشان نسبت  به دو 
سهم از هفت سهم ششدانگ خانه که در آگهی نوبتی قبلی اشتباها دو سهم از هفت 

سهم هفت دانگ آگهی شده است.
به موجب ماده 16 قانون ثبت املاک چنانچه کسی به املاک مندرج در این آگهی 
واخواهی داشته باشد باید از تاریخ انتشار اولین نوبت 1403/08/01 ظرف مدت 90 روز 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و طبق تبصره 2 ماده واحد قانون تعیین تکلیف 

پرونده های معترضی ثبت ، معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخش تسلیم اعتراض 
به این اداره بایستی با تقدیم دادخواســت به مرجع ذیصلاح قضائی گواهی تقدیم 
دادخواست را اخذ و به این اداره تســلیم نماید . در صورتی که قبل از انتشار آگهی 
دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی باید گواهی دادگاه مشعر بر جریان دعوی ظرف 
مدت مرقوم تسلیم نماید اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از انقضاء مدت 
مرقوم واصل شود، مطابق قسمت اخیر ماده 16 و تبصره ماده 17 قانون ثبت رفتار 
خواهد شد ضمنا طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوقی ارتفاقی در موقع تعیین 
حدود در صورت مجلس قید و واخواهی صاحبان املاک و مجاورین نسبت به حدود 
و حقوق ارتفاقی مطابق ماده 20 قانون تعیین تکلیف پرونده های معترضی ثبت 

پذیرفته خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :  :1403/08/01                   

تاریخ انتشار نوبت دوم :  :1403/09/01
م الف: 1809387 علیرضا راحتی رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان نائین 

آگهي نوبتي سه ماهه  دوم سال1403 
اداره ثبت اسناد و املاک کوهپایه

9/3 به موجب ماده 11 قانون ثبت املاک و ماده 59- اصلاحي آئین نامه مربوط به 
املاکي که درسه ماهه دوم سال1403 تقاضاي ثبت آنها پذیرفته شده و همچنین 
شماره هاي از قلم افتاده و نیز آنچه طبق آراء هیات نظارت ثبت آگهي آنها باید تجدید 

شود مربوط به بخش19 را به شرح زیر آگهي مي نماید.
الف(شماره پلاک و مشخصات مالک و نوع ملک و محل وقوع املاکي که اظهارنامه 

آنها در سه ماهه فوق  قبل تنظیم و جهت انتشار آگهي در ردیف منظور گردیده اند.
1- ابنیه واقع در روســتایی عزیزآباد )دهســتان جبل(  تحت شماره 131 - اصلي 

بخش19  ثبت اصفهان و فروعات آن بشرح آتی
 210 فرعي: ســید مصطفی زارعی و سید محســن زارعی فرزندان سید محمود

 )هرکدام نسبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ( و بدری سادات زارعی و افتخار زارعی 
فرزندان سید محمود )هرکدام نسبت به یک دانگ مشاع از ششدانگ( عرصه و اعیان 

یکباب خانه باغ با کاربری کشاورزی به مساحت 3055/16متر مربع
2-ابنیه واقع در روستای سیدآباد   تحت شماره  185 - اصلي بخش19  ثبت اصفهان 

و فروعات آن بشرح آتی
103 فرعی : علی اکبر صادقی میرلطف اله   فرزند صمد  ششدانگ عرصه و اعیان 

یکباب  خانه به مساحت 674/44متر مربع
3- ابنیه واقع در روستای کیچی   تحت شماره  468 - اصلي بخش19  ثبت اصفهان 

و فروعات آن بشرح آتی
203 فرعی: مهدی باقری کیچی ئی  فرزند غضنفر ششدانگ عرصه و اعیان یکباب 

خانه  به مساحت 452/09 متر مربع
204 فرعی: اعظم پالیزبان فرزند عبدالرضا  ششدانگ عرصه و اعیان یکباب خانه  به 

مساحت 149/19 متر مربع
4- املاک واقع دراراضی اطراف روستای خارزنان آبچویه  تحت شماره  813 - اصلي 

بخش19  ثبت اصفهان
813 اصلی: مرادعلی امینی جشوقانی فرزند حسنعلی  ششدانگ  عرصه و اعیان 
یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی با کاربری مسکونی به مساحت 280/87 

متر مربع
5- املاک واقع دراراضی اطراف مزرعه علی آباد مزرعه شــور  تحت شماره  814 - 

اصلي بخش19  ثبت اصفهان
814 اصلی: غلامرضا صفدرزاده حقیقی فرزند غلامعلی ششدانگ  یک قطعه زمین 

کشاورزی  به مساحت 4347/92 متر مربع
6- املاک واقع دراراضی اطراف مزرعه علی آباد مزرعه شور   تحت شماره  815 - 

اصلي بخش19  ثبت اصفهان
815 اصلی: غلامرضا صفدرزاده حقیقی فرزند غلامعلی ششدانگ  یک قطعه زمین 

کشاورزی  به مساحت 29862/83 متر مربع
7-املاک واقع دراراضی اطراف مزرعه علی آباد مزرعه شــور   تحت شماره  816 - 

اصلي بخش19  ثبت اصفهان
816 اصلی: غلامرضا صفدرزاده حقیقی فرزند غلامعلی ششدانگ  یک قطعه زمین 

کشاورزی  به مساحت 47669/72 متر مربع
8-املاک واقع دراراضــی اطراف مزرعه بهجت آباد   تحت شــماره  817 - اصلي 

بخش19  ثبت اصفهان
817 اصلی: مهران  مهرابیان و میترا مهرابیان فرزندان حسین ششدانگ یک قطعه 

زمین کشاورزی به مساحت 254572/78 مترمربع
ب( املاکي که آگهي نوبتي آنها در وقت مقرر منتشر و لکن بواسطه اشتباه موثري 
که در انتشار آنها رخ داده و بموجب آراء هیات نظارت یا دستور اداري به موجب ماده 
16 قانون  ثبت املاک چنانچه کسي نسبت به املاک مندرج در این آگهي واخواهي 
داشته باشد باید از تاریخ انتشــار اولین نوبت  سه شنبه 1403/08/01  به آنهایي که 
تقاضاي ثبت شده به شرح ردیف الف ظرف مدت 90 روز و نسبت به آنهایي که طبق 
آراء هیات نظارت ثبت تجدید آگهي شده به شرح ردیف ب در مدت 30 روز اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده 
هاي معترضي ثبت معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره 
باید با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایي گواهي تقدیم دادخواست را اخذ 
و به این اداره تســلیم نماید و در صورتي که قبل از انتشار این آگهي دعوایي اقامه 
شده باشد طرف دعوي باید گواهي دادگاه را مشعر به جریان دعوي ظرف مدت مرقوم 
تسلیم نماید . اعتراضات یا گواهي طرح دعوي که بعد از انقضاء مدت مرقوم واصل 
شود بلا اثر است و مطابق قسمت اخیر ماده 16 و تبصره ماده 17 قانون ثبت رفتار 
خواهدشد ضمنا طبق ماده 56 آئین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقي در موقع تعیین 
حدود در صورت مجلس قید و واخواهي صاحبان املاک و مجاورین نسبت به حدود 
و حقوق ارتفاقي مطابق ماده 20 قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده تعیین تکلیف 

پرونده هاي معترضي ثبت پذیرفته خواهد شد.این آگهي نسبت به ردیف هاي فوق 
در دو نوبت به فاصله 30 روز از تاریخ انتشار نوبت اول و نسبت به ردیف ب به فاصله 

30روز در روزنامه  زاینده رود چاپ اصفهان درج و منتشر مي شود.
تاریخ انتشار نوبت اول:  1403/08/01          

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/01
م الف: 1809849  اصغر علی خانی کوپایی  رئیس اداره ثبت اســناد و املاک 

کوهپایه
آگهی نوبتی  سه ماهه دوم  سال 1403 

اداره ثبت اسناد و املاک  شهرستان  خوانسار  
9/4 به موجب ماده 11 قانون ثبت اسناد و املاک  و ماده 59 آیین نامه  قانون ثبت 
مربوط به املاکی که در آگهی نوبتی از قلم افتادخ مربوط به حوزه ثبت خوانسار به 

شرح  ذیل آگهی می باشد 
الف- املاکی که تقاضای ثبت آن ها پذیرفته شده و نیز آگهی نوبتی آن ها از قلم 

افتاده است : 
بخش 1:

595/6- آقای سعید حقی فرزند محمد مهدی – همگی و تمامت  سه دانگ مشاع از 
ششدانگ  دالان تحت پلاک 6 فرعی ار 595 اصلی بخش 1 ثبت خوانسار 

بخش 2:
2218- ابراهیم میرزایی فرزند فضل اله – تمامت 8 سهم مشاع از 9 سهم  ششدانگ 

یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت 816/97 متر مربع 
بخش 3 :
1اصلی :

1468- درویش حسین قشونی  فرزند محمد باقر – تمامت ششدانگ یک قطعه 
زمین مزروعی 

5 اصلی :
1170- آقای سید محمد توکلی فرزند سید محمود و خانم کبری عادلی فرزند محمد 

هادی –  بالمناصفه ششدانگ پلاک ثبتی 9/1170 بخش 3 
9 اصلی :

668-آقای سیدعلی ذوالفقاری فرزند صدرا – تمامت یک دانگ مشاع از ششدانگ 
عمارت واقع در بابا ســلطان  بخش 3 ثبت خوانســار پلاک 9/668 بخش 3 به 

مساحت772/15 متر مربع 
بخش 4 :

17 اصلی :
87- صفرعلی دهاقین  فرزند حیدر علی – ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 

271/88 متر مربع واقع در خوانسار – وادشت جزء پلاک 17 اصلی بخش 4 
18 اصلی :

1596- آقای ید اله اورعی  فرزند علی – تمامت ششدانگ  قطعه زمین تحت پلاک 
18/1596 بخش 4 ثبت  خوانسار  به مساحت17/53 متر مربع 

26 اصلی :
1404- وراث فضل اله سید صالحی  به نام های حســین – محسن  هر یک به 
میزان  یک چهارم دانگ مشاع از ششدانگ  و خانم ها  زهرا – فاطمه  همگی سید 
صالحی  هر یک به میزان  یک هشتم دانگ مشاع از ششدانگ باغچه و محوطه 

پلاک 26/1401 بخش 4
محمود سید صالحی  به میزان  سه چهارم دانگ مشاع از ششدانگ – سید حسین 
سید صالحی  به میزان  سه چهارم  دانگ مشــاع از ششدانگ – خانم اعظم سید 
صالحی به میزان  سه هشتم دانگ مشاع از ششــدانگ – وراث مرحوم اکرم سید 
صالحی هریک  به نام های مرتضی – مصطفی – علی – مجتبی هر یک به میزان 
سه چهل و چهارم  دانگ مشاع از ششدانگ و خانم ها مریم – زهرا – مهناز  همگی 

سید صالحی  هر یک به میزان سه هشتاد و هشتم دانگ مشاع از ششدانگ 
1959- آقای علی حســینی فرزند محمد حســن – همگی و تمامت ششدانگ 

محوطه به مساحت 106/67 متر مربع 
بخش 5 :
2 اصلی :

175- غلام رضا زمانی فرزند علی اکبر – تمامت 15 ســهم مشــاع از 16 سهم  
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 2405/41 متر مربع 

بخش 6 :
15 اصلی :

1598- سعید مالکی فرزند تقی  - تمامت  دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه  
به مساحت 631/48 متر مربع 

-لذا  به موجب ماده 16 قانون ثبت استاد و املاک چنانچه کسی  نسبت  به املاک 
مندرج  در این آگهی واخواهی و اعتراض  داشــته باشد  از تاریخ اولین انتشار آگهی 
نوبتی به شرح ردیف الف ظرف مدت 90 روز و برای بند ب  به مدت 30 روز دادخواست 
واخواهی  خود راتسلیم این اداره نموده و رسید اخذ نمایند تا به دادگاه صالح ارسال 
گردد و در صورتی که قبل از انتشار آگهی دعوائی اقامه شده باشد  طرف دعوی باید 
گواهی در مدت مرقوم تســلیم این اداره نمایند و اعتراضاتی که بعد از انقضا مدت 
مرقوم تسلیم این اداره نملیند و اعتراضاتی که بعد از انقضا مدت مرقوم واصل شود 
بلا اثر خواهد بود و مطابق قســمت اخیر ماده 16و تبصره ذیل ماده 17 آئین نامه 
قانون ثبت رفتار خواهد شــد  ضمنا طبق ماده 56 آئین نامه قانون ثبت نسبت به 
حقوق ارتفاقی طبق ماده 20 قانون پذیرفته خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف 
الف در دو نویبت و به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف ب یک نوبت در روزنامه مربوطه 

درج و منتشر می گردد 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/08/01
تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/09/01

م الف: 1811472 حبیب اکبری رییس اداره ثبت اســناد و املاک شهرســتان 
خوانسار  

مفاد آراء
9/5 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 

و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر راي شــماره 140360302026001131 - 1403/01/30 و رای اصلاحی 
140360302026013706- 1403/08/01 هیــات اول/ دوم  موضــوع قانــون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ســاختمانهاي فاقد ســند رســمي مستقر در 
واحد ثبتي اداره ثبت اســناد و املاک شــمال اصفهان  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي دولــت جمهــوری اســلامی ایــران بــه نمایندگــی وزارت آموزش و 
پرورش به شناســه ملی 14000290195 نســبت به ششــدانگ یکباب مدرســه 
به مســاحت 2915/02 متر مربع پــلاک شــماره 267 و 268 فرعــی از 14915  
اصلي واقــع در بخــش 5 اداره ثبت اســناد و املاک شــمال اصفهــان  مالکیت 
 متقاضــی موضــوع ســند 98934- 1371/10/02 و 97238- 1380/12/28 

دفترخانه 9 اصفهان
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 

رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي 
تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16                   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/01
م الف: 1821164 حسین زمانی علویجه رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شمال 

اصفهان 
مفاد آراء

9/6 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

 برابــر راي شــماره  140360302007005556 هیــات اول موضــوع قانــون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي وســاختمانهاي فاقد ســند رســمي مستقر در 
 واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضي آقای
 رضا کریمی فرزند کریم بشــماره شناســنامه 73  در ششــدانگ یک قطعه زمین 
کشــاورزی با کاربری اراضی مزروعی به مســاحت 11001/58 متر مربع پلاک  774 
فرعــی از 430   اصلی واقع در مینادشــت خریــداری از مالک رســمی آقای خداداد 

 محمودی باغوحوشــی فرزند عباس و کریم کریمی باغوحوشی فرزند عباس محرز 
گردیده است.

  لذا به منظور اطــلاع عموم مراتــب در دونوبت بــه فاصله 15 روز آگهي میشــود
  در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند 
مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسلیم 
وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16                   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/01
م الف: 1820781  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئیس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
9/7 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره  140360302018001912 مورخ 1403/07/12 هیأت اول/دوم 

موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض 
 متقاضی آقای روح اله قربانی سینی فرزند محمدعلی به شماره شناسنامه 693 نسبت به 
شش دانگ یک قطعه باغ به مســاحت 8407.54 متر مربع از  قسمتی از پلاک 407 
اصلی واقع در اصفهان اراضی خسروآباد ســین بخش 16 حوزه ثبت ملک دولت آباد 
خریداری طی نقل و انتقال عادی از سند رسمی به شماره 21707 – 1346/05/18 

دفترخانه 86 به نام متقاضی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/16

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/09/01 
م الف: 1819871 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  



کاهش چشمگیر درگذشت بیماران ایدز در اصفهان
 )HIV( »طبق آخرین آمار و اطلاعات دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، ۹۶۶ بیمار مبتلا به »اچ  آی  وی
در استان شناســایی شــده اند و میزان مرگ و میر در بین آنها در ســال های اخیر با ارائه خدمات و 

مراقبت های بهداشتی و درمانی و داروهای جدید، کاهش چشمگیری یافته است.
به گزارش »ایرنا«، »اچ  آی  وی«)HIV( یا همان ویروس نقص ایمنی انســانی، عامل بیماری ایدز 
است؛ این ویروس به یاخته های حیاتی دستگاه ایمنی بدن حمله می کند و سبب نقص آن می شود 
که به این مرحله »ایدز« می گویند، از زمان ورود ویروس »اچ  آی  وی« به بدن تا بروز ایدز ممکن است 

بین ۶ ماه تا ۱۵ سال طول بکشد.
شناسایی افراد مبتلا به »اچ آی وی« از سال ۱۳۶۶ که نخستین موارد ابتلای به آن در کشور بروز پیدا 
کرد، آغاز شد و طبق آمار وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، مجموع موارد ثبت  شده ابتلا به 
این ویروس از ابتدای شناسایی بیماری تاکنون حدود ۴۸ هزار نفر بوده که از این تعداد، مرگ حدود 

۲۳ هزار نفر ثبت شده است.
به گفته مسئول گروه مبارزه با بیماری های واگیر معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
نیز تاکنون ۹۶۶ فرد مبتلا به ویروس »اچ آی وی« در این استان شناسایی شده اند که ۷۷۷ نفر از آنها 

مرد)۸۰ درصد( و ۱۸۹ نفر زن)۲۰ درصد( هستند.
رضا فدایی روز سه شنبه در گفت و گو با »ایرنا« افزود: از بین بیماران شناسایی شده در استان ۳۷۶ نفر 

درگذشتند و ۵۹۰ نفر در قید حیات هستند.
وی با بیان اینکه این بیماری ابتدا از طریق فرآورده های خونی آلوده وارد کشور شد، خاطرنشان کرد: 
نحوه انتقال این بیماری در سال های ابتدایی بیشتر از طریق اعتیاد تزریقی و پس از آن، روابط جنسی 

کنترل نشده بود. 
این متخصص بیماری های عفونی با اشاره به تغییر چگونگی انتقال این بیماری در سال های اخیر 
افزود: شرایط در زمان حاضر تغییر کرده به طوری که بر اساس آمار کشوری، در نیمه نخست امسال 
۶۵ درصد بیماران شناسایی شده از طریق تماس جنسی و ۱۰ درصد از طریق اعتیاد تزریقی به »اچ آی 
وی« مبتلا شده بودند. فدایی با بیان اینکه روند شناسایی بیماران »اچ  آی  وی« در دوران همه گیری 
کرونا با کمی اختلال همراه شد، تصریح کرد: به طور میانگین سالانه ۳۰ تا ۵۰ نفر مبتلا به این ویروس 

در استان اصفهان شناسایی می شوند.

ارائه خدمات درمانی و داروهای رایگان به بیماران ایدز
به گفته مسئول گروه مبارزه با بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان اصفهان، پرونده پزشکی برای 
افراد شناسایی شده مبتلا به ویروس »اچ آی وی« در مراکز بهداشت تشکیل می شود و آنها به طور 
رایگان تحت مراقبت های بهداشتی و درمانی قرار می گیرند. فدایی با تأکید بر اینکه تأمین داروهای 
درمان ایدز برای نظام سلامت کشور هزینه سنگینی دارد، افزود: وزارت بهداشت تعهد را داده است که 
این داروها را به صورت رایگان در اختیار بیماران قرار دهد تا مانعی بر سر راه مراقبت و درمان آنها نباشد.

وی تصریح کرد: داروهای درمان ایدز نسبت به سال های اولیه، تغییرات زیادی داشته اند، تحمل آنها 
برای بیماران آسان تر شده و اگر به طور منظم مصرف شوند موجب برخورداری بیماران از زندگی و عمر 

نسبتاً طبیعی می شود.

کاهش چشمگیر فوت بیماران مبتلا به ایدز
مسئول گروه مبارزه با بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان اصفهان تأکید کرد: با بهتر شدن کیفیت 
داروهای درمان ایدز، طول عمر بیماران نیز افزایش یافته و در سال های اخیر میزان مرگ و میر آنها به 

شدت کاهش یافته و شرایط جسمی و روحی آنها بهتر شده است. 
فدایی همچنین با اشاره به ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به مادران باردار مبتلا به ایدز افزود: آزمایش 
ایدز در طول بارداری از همه مادران باردار گرفته می شود و موارد شناسایی شده بسیار ناچیز است. وی 
ادامه داد: مادران باردار شناسایی شده تحت مراقبت درمانی و بهداشتی قرار می گیرند و دارو مصرف 

می کنند تا فرزند آنها سالم به دنیا بیاید. 

شــهروندان اصفهانی در چند روز گذشــته شاهد تردد 
ماشین آلات سنگین در کف زاینده رود بودند، کاری که 
پیش از بازگشایی رودخانه و به منظور آماده سازی بستر آن برای سهولت 
در جاری شدن آب به ســمت شرق انجام می شــود، از طرفی برخی از 
کارشناسان، این کار را تهدیدی برای محیط زیست می دانند و به آن انتقاد 

دارند.
به گزارش »ایرنا«، در آبان جاری با انتشار خبر جاری شدن زاینده رود در 
آذر امسال، سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان دست به کار شد 
و اقدام به پاکسازی بستر و مسیر این رودخانه از هرگونه موانع و رسوبات 

و آماده سازی آن برای جریان یافتن آب کرد.
به گفته مسئولان ســازمان خدمات موتوری شــهرداری اصفهان، این 
مجموعه وظیفه نظافت محیط رودخانه زاینده رود و پسماندهایی که در 
آب ریخته می شود را به عهده دارد و در مواقعی که رودخانه در شرف جاری  
شدن آب است، فعالیت آن در این زمینه بیشتر می شود و برای پاکسازی 
محیط و بستر رودخانه از پسماند و علف های زائد اقدام می کند تا هنگام 

جاری سازی آب، فضای مطبوعی برای شهروندان فراهم شود.
این در حالی است که استفاده از خودروهای سنگینی مانند کامیون در 
بســتر و کف زاینده رود برای این کار به ویژه در محــدوده ناژوان، موجب 
واکنش برخی از فعالان محیط زیستی اصفهان شــد زیرا آنها ورود هر 
گونه ماشین آلات سنگین به بستر رودخانه را امری تهدیدآمیز برای آن 
می دانند. به گفته کارشناسان محیط زیست، حرکت ماشین آلات سنگین 
کف رودخانه خشــک زاینده رود که با عنوان آماده ســازی بستر انجام 
می شود نه تنها کمکی به سهولت جاری شدن آب نمی کند بلکه مضر است 

و موجب کاهش شدت نفوذ آب در خاک می شود.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اصفهان در این باره 
به »ایرنا«گفت: با توجه به حجم مشــخص آب پیش بینی شده برای 
توزیع در بخش مرکزی و شرق اصفهان در آذر امسال و به منظور تسهیل 
در حرکت آب، عوارض و موانع موجود در قسمت محدودی از زاینده رود در 
منطقه ناژوان با کمک عوامل اجرایی شهرداری و نظارت شرکت آب منطقه 

اصفهان و در مدت کوتاهی برطرف شد.
احمدرضا صادقی افزود: به منظور جلوگیری از وارد شدن آسیب به بستر 
زاینده رود، پاکسازی و بسترسازی ادامه مسیر رودخانه در محدوده شهر 

اصفهان بدون استفاده از ماشین آلات سنگین انجام شد.
عضو هیئت  علمی مرکز تحقیقات مطالعات آب دانشــگاه آزاد اسلامی 
واحد اصفهان )خوراسگان( در این باره به »ایرنا« گفت: ورود ماشین آلات 
سنگین به داخل بســتر رودخانه نه تنها نیاز نیست بلکه پیامدهایی نیز 

به همراه دارد. محمد کوشــافر ادامه داد: یکی از کارکردهای رودخانه در 
زمان جاری بودن، نفوذ آب به آبخوان است اما با حرکت ماشین آلات به 
داخل بستر رودخانه تغییراتی اتفاق می افتد که می تواند موجب کاهش 

شدت نفوذ آب در خاک شود.
به گفته این فعال محیط  زیســت، حرکت ماشــین آلات کف رودخانه و 
همزمان برداشت و جابه جایی خاک یا تغییر در عرض مجرای رودخانه بر 
ویژگی های بستر آن اثر می گذارد که همین امر می تواند موجب کم  شدن 

نفوذ آب در خاک شود.
کوشــافر ادامه داد: این امر می تواند در یکی از کارکردهای مهم رودخانه 
زاینده رود که تغذیه آبخوان اصفهان و کاهش شــدت فرونشست است 
اختلال ایجاد کند. وی تأکید کرد: برداشتن پسماندهای انباشته شده در 
بستر رودخانه نیازی به استفاده از اینگونه ماشین آلات ندارد و با استفاده 

از روش های دیگر امکانپذیر است.
این فعال محیط زیســت گفت: نکته مهم و اساســی است که رودخانه 
باید همیشه جاری باشد اما وقتی خشک می شود به نوعی بسترش را 

ترمیم می کند.
این استاد دانشگاه توضیح داد: در زمان بستن رودخانه، بذری که به همراه 
آب آمده است در کف ته نشین می شود که رشد آن موجب حفظ خاک 
توسط ریشه ها و بادشکنی توسط اندام هوایی گیاه در رودخانه می شود 
و فرسایش بادی بســتر را در زمان عدم جاری بودن آب تا حدی کنترل 
می کند. کوشافر بیان کرد: در دوره های خشکی بســتر رودخانه با ورود 
ماشین آلات احتمال وقوع فرســایش بادی شدت می گیرد و در نهایت 

یکی از کانون های گرد و غبار در مرکز شهر فعال تر می شود.
وی اضافه کرد: آتش  زدن گیاهان خشک رودخانه، یک خطر برای شهر 

محسوب می شود اما برای کنترل آن به روش های دیگر نیاز است.
این فعال محیط زیســتی بیان کرد: از یک طرف تأمیــن حقابه قانونی 
کشــاورزان مهم بوده و از طرف دیگر، تغذیه آبخوان اصفهان برای حفظ 
فرهنگ، تمدن و زندگی و کاهش خســارات فعلی یک ضرورت اســت 
اما وقتی رودخانه این گونه باز و بســته می شود همیشه شاهد اتفاقاتی 
ناخوشایند هســتیم و در حقیقت در یک چرخه معیوب قرار گرفته ایم 
بنابراین بهتر است همه توان موجود بر جریان دائمی زاینده رود متمرکز 
شود. کوشافر اظهار کرد: هر اقدامی در مورد زاینده رود از جمله بستر آن باید 
بر اساس مطالعات و بررسی های کافی انجام شود و بخش های مدیریتی 
توجه داشته باشند که به صورت مستقل و بدون کار مطالعاتی و پشتوانه 

علمی لازم در این زمینه، نتایج مطلوبی حاصل نمی شود.
به گزارش »ایرنا«، بر اساس اصلاحیه بند خ ماده یک آیین نامه مربوط به 

بستر و حریم رودخانه ها )مصوب ۱۳۸۲ ( حریم انهار طبیعی، رودخانه ها 
و مســیل ها، مرداب ها و برکه هــای طبیعی برای عملیــات لایروبی و 
بهره برداری، از یک تا ۲۰ متر از منتهی الیه بســتر خواهد بود که بسته به 
مورد و نوع مصرف و وضع رودخانه، طبق مقررات، شــیوه نامه ای تعیین 
خواهد شد که توسط وزارت نیرو، تدوین و برای اجرا به شرکت های آب 

منطقه ای ابلاغ می شود.
در این شــیوه نامه، مبانی، شــاخص ها و روش محاســبه حریم کمی 
رودخانه ها برای عملیات لایروبی و بهره برداری ارائه می شود؛ قانونگذار 
در تعیین حریم رودخانه ها، شرکت های آب منطقه ای را ملزم به در نظر 
گرفتن نوع مصرف و وضع رودخانه کرده اســت، مطابق این شیوه نامه، 
حریم کمی به گونه ای محاســبه می شــود که نمایندگان دولت )وزارت 
نیرو( امکان انجام عملیات لایروبی و بهره برداری را در راســتای انتفاع 
کامل داشته باشند. شرکت آب منطقه ای اصفهان اعلام کرد که خروجی 
سد زاینده رود با هدف جاری سازی آن در نواحی خشک این رودخانه و 
تخصیص آب برای کشاورزی شــرق و غرب این دیار، هفته نخست آذر 

امسال افزایش می یابد.
زاینــده رود به طــول بیــش از ۴۰۰ کیلومتــر در دهه های اخیــر بدلیل 
برداشــت های بی رویه در بالادســت، انتقال آب به حوضه دیگر، تراکم 
جمعیت و تا حدودی کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان 

دوره ای، تبدیل و در پایین دست با خشکی مواجه شده است.
اصفهان وضعیت آبی نابسامان و کم سابقه ای را در نیم  قرن اخیر سپری 
می کند؛ افزایش جمعیت و تغییر الگوی مصرف، پروژه های انتقال آب، 
افزایش صنایع و برداشت های بالادست، شرایطی را ایجاد کرده است که 
آب رودخانه زاینده رود در ۲ دهه اخیر از سد »چم آسمان« در شهرستان 
لنجان واقع در غرب اســتان تا تالاب بین المللــی گاوخونی به دفعات 
خشکانده شده و همین امر توقف متناوب کشت و کار در مناطق مختلف 

استان را در پی داشته است.
مجموع اراضی زراعی قابل  کشت استان حدود ۴۸۵ هزار هکتار است که 
به دلیل کمبود منابع آبی و خشکاندن زاینده رود بخش قابل توجهی از آن 

زیر کشت نمی رود.

با مسئولان جامعه
 پنجشنبه ۱ آذر ۱۴۰۳ / ۱۹ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۲۱ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۳۲

معاون پرستاری وزارت بهداشت از تغییر منابع پرداخت اضافه کار پرستاران خبر 
داد. دکتر عباس عبادی در گفت وگو با »ایســنا«، با بیان اینکه میانگین پرداخت 
اضافه کار پرستاران حدود ۸۵هزار تومان است، اظهار کرد: پرستارانی که به تازگی 
استخدام شده اند یا ســابقه  کاری آنها کم اســت، حداقل مبلغ ۵۵هزار تومان را 
برای اضافه کاری دریافت می کنند. به عبارت دیگر بایــد گفت که مبلغ اضافه کار 
پرستاران از مبلغ ۵۵هزار تومان آغاز می شود که این مبلغ برای افراد تازه کار است 
و مبلغ دریافتی اضافه کار پرستاران برای افراد باسابقه به ۱۱۵هزار تا ۱۲۰هزار تومان 

می رسد. 
وی با بیان اینکه فرمول محاسبه پرداخت اضافه کاری پرستاران ابلاغ شده، تصریح 
کرد: فرمول ابلاغی »سازمان امور اداری و اســتخدامی کشور« در ارتباط با نحوه 

پرداخت اضافه کار پرســتاران، پرداخت اضافه کار پرستاران را از محل درآمدهای 
اختصاصی دانشگاه ها در نظر گرفته که یک مشــکل برای این فرمول به حساب 
می آید. به طور قطع، دانشگاه های علوم پزشکی توان پرداخت اضافه کار پرستاران 

را از محل درآمدهای خود ندارند.
 معاون پرســتاری وزارت بهداشــت ادامــه داد: بــه دلیل اینکه دانشــگاه های 
علوم پزشکی، توانایی پرداخت اضافه کار پرستاران از محل درآمدهای اختصاصی 
خود را ندارند، وزارت بهداشت به موضوع تغییر منابع پرداخت اضافه کار پرستاران 

و پرداخت اضافه کاری از محل درآمدهای عمومی ورود کرد. 
عبادی با بیان اینکه منبع پرداخت اضافه کار پرستاران تغییر کرده، گفت: تصمیم 
گرفته شده که اضافه کار پرستاران از محل منابع عمومی باشد تا از یک بودجه پایدار 
برخوردار باشد. این احتمال وجود دارد که مصوبه پرداخت اضافه کار پرستاران از 

منابع عمومی تا چند روز آینده اعلام شود. 
وی گفت: بازهم تأکید می کنم که نرخ دریافت اضافه کار پرستاران از ۵۵هزار تومان 
آغاز می شود و به ۱۱۵هزار تومان می رسد؛ به نحوی که مبلغ اضافه کاری پرستاران 
تازه کار حدود ۵۵هزار تومان اســت و پرستارانی که باســابقه هستند و سابقه کار 
آنها حدود ۳۰ سال اســت، ۱۱۰هزار تا ۱۱۵هزار تومان دریافت می کنند. همچنین 
مبلغ اضافه کار پرســتارانی که ۱۵ تا ۱۶ سال ســابقه خدمت دارند که در واقع در 
 نیمه راه ســال های خدمت خود هســتند، مبلغ ۸۵هزار تومان برای اضافه کاری 

دریافت می کنند. 

معاون پرستاری وزارت بهداشت خبر داد

تغییر منابع پرداخت اضافه کار پرستاران 

استاد علوم تربیتی دانشگاه اصفهان:

وقت گذرانی با »نوه ها« باعث سرزندگی سالمندان می شود
استاد علوم تربیتی دانشگاه اصفهان گفت: وقت گذرانی با »نوه ها« در سبک زندگی های نوین، حس 

ارزشمندی و سرزندگی را در سالمندان خانواده احیا می کند.
حسنعلی بختیار نصرآبادی در گفت و گو با »ایرنا« افزود: در گذشته به دلیل الگوی زندگی قبیله ای 
همه فرایندها در یک محیط بسته و اتفاقات زندگی به خانه، کوچه و مزرعه محدود می شد و فراتر از 
آن چیزی به ذهن نمی آمد، همه چیز مسیر طبیعی خود را سیر می کرد و هر عضو قبیله طبق نقش 
خود می کوشید تا خوب بازی کند. وی افزود: در دنیای جدید تغییرات چشمگیری به وجود آمد و 
نقش های ساده قبیله ای به مسئولیت های فردی، تخصصی و شهروندی تبدیل شد، مادران شاغل 
شــدند و به بیرون از خانه راه یافتند، کودکان نیز راهی مهدهای کودک  و مدرسه ها شدند و »محیط 

خانواده« که در دنیای سنتی محل رشد کودکان محسوب می شد، از آنها گرفته شد. 
پژوهشگر و نویســنده حوزه علوم تربیتی افزود: به دنبال شــتاب مدرنیته، »خانواده« در معنای 
سنتی آن تا اندازه ای کمرنگ شد و کودکان به محیط مجازی راه یافتند و با مادران و پدران و فضای 
خانواده بیگانه شدند؛ بنابراین محیط عاطفی خانواده تغییر یافت و کودکان با رها شدن در این فضا، 

دچار حس سرگردانی شدند. 
نصرآبادی گفت: در این دگرگونیِ ساختار خانواده، پدر و مادر نقش اصلی خود را از دست دادند و به 
همسایگان و مجاوران کودکان تبدیل شدند و در این میان خانواده ها کودکان را وادار به ورود به دنیای 
جدید می کنند تا از زمان عقب نیفتند. استاد علوم تربیتی دانشگاه اصفهان ادامه داد: در این میان، 
بزرگسالان و سالمندان نیز احساس می کنند با شتاب تغییرات دنیای جدید، همراه نیستند و بدنبال 

راهی برای سرگرم شدن و تقویت ارتباطات خود هستند.
نصرآبادی افزود: بنابراین در دنیای امروز، کودکان و سالمندان نسل هایی هستند که چندان درک 
نمی شوند، زیرا کودکان باید به سرعت مسیر پیشرفت را طی کنند و بزرگسالان ناگزیرند در کناری 

بایستند تا مانع دست و پاگیر دیگران نباشند.
وی با بیان اینکه در این فضا کودکان مأوای امن خود را در آغوش پدربزرگ ها و مادربزرگ ها یافته اند، 
افزود: در این پیوندها که در بیشتر خانواده های امروزی دیده می شود پدربزرگ ها و مادربزرگ ها 
نیز دوباره هویت و جایگاه خود را بازیافته اند. نصرآبادی افزود: بررسی پژوهشگران نشان می دهد 
در این فضا، کودکان در کنار بزرگسالان احساس راحتی می کنند و بزرگسالان نیز به کودکان دلگرم 
شــده اند و ارتباط مطلوبی بین آنها ایجاد شده است. وی اضافه کرد: بزرگســالان و سالمندان در 
خانواده با »وقت گذرانی با نــوه« و »نوه پرروی«، حلقه مفقوده زندگی خود را به دســت آورده و با 
بازآفرینی زندگی، فضایی را احساس کرده اند که رضایتمندی عاطفی و عقلانی معناداری در آن تجلی 

یافته است؛ در حقیقت آنها با نوه هایشان، دنیای واقعی خود را ساخته اند.
این پژوهشگر افزود: پدربزرگ ها و مادربزرگ ها نیز کودکان را به فضای واقعی نزدیک تر کرده اند، 
احساس مربیگری خود را رشد داده اند و با آفرینش فضای دوستی بین خود و نوادگانشان، زندگی 
آرمانی مبنی بر صداقت و راستی را یافته و به این نتیجه رسیده اند که چقدر وقت گذراندن با نوادگان 
شیرین است. نصرآبادی با بیان اینکه همجواری با نوادگان، افسردگی و بی انگیزه بودن بزرگسالان و 
سالمندان را کنار می راند، افزود: در نتیجه این وقت گذرانی، آنها شوق زندگی را در نسل خود می بینند، 

احساس موفقیت می کنند و حس ناتوان شدنشان کاسته می شود.
وی افزود: وجود ســالمندان با توجه به ســبک زندگی های پُردغدغه امروز، فرصت هایی را برای 
خانواده ایجاد می کند تــا به »فرزندآوری« کمک کند و پدرها و مادرهــا بتوانند با آرامش و فراغت 
بیشــتر، روند زندگی با فرزند را مدیریت کنند. نصرآبادی عنوان کرد: جهان امروز تأثیر همجواری 
نوه ادگان با سالمندان را درک کرده، از این رو به دنبال بازآفرینی زندگی قبیله ای است تا این فقدان 
عاطفی جبران شود. وی ادامه داد: به همین دلیل برنامه ریزان بر این باورند که باید با ایجاد تغییراتی 
در ساختار و طراحی خانه های سالمندان، امکان رفت و آمد آنها با نوادگان و کودکان تسهیل شود و 

یا مهدهای کودک را در کنار سرای سالمندان احداث کنند.

خبر روزدیدگاه

رئیس اداره تصادفات پلیس راهور 
تهران بزرگ اعلام کرد

کاهش ۱۰ درصدی میزان 
تلفات حوادث رانندگی 
نسبت به سال گذشته

رئیــس اداره تصادفات پلیــس راهور تهران 
بزرگ  گفت: بر اساس آمار، متأسفانه سالانه 
۲۰ هزار نفر در تصادفات کشور کشته می شوند؛ 
با اینکه این رقم عدد بزرگی اســت اما هنوز 
در کشور ما پیشــگیری از تصادفات و در پی 
آن کاهش تعداد قربانیان، مســئله جمعی و 

دغدغه افراد نیست. 
ســرهنگ رابعــه جوانبخــت در گفت وگو با 
»ایسنا«، اظهار کرد: متأسفانه تا زمانی که این 
مسئله به دغدغه اصلی مردم و مسئولان تبدیل 
نشده طبیعتاً تمام تلاش های صورت گرفته، 
نتیجه مطلــوب را نخواهد داشــت. معتقدم 
اگر قرار اســت که در زمینه کاهش تصادفات 
و قربانیان آن اقدامی صــورت گیرد ابتدا باید 
اهمیت این مســئله برای همه افراد جامعه 
با هر ســن، جنســیت، تحصیلات و جایگاه 
اجتماعی روشــن شــود. وی گفت: همه ما 
باید خودمان را درگیر ایــن موضوع کنیم و به 
دنبال راهکارهای پیشگیرانه برای این مسئله 
باشــیم یعنی هر کدام از ما باید در محل کار و 
خانواده هایمان، به افراد که رفتارهای نامناسب 
ترافیکی دارند، قوانیــن را رعایت نمی کنند و 
مرتکب تخلف می شوند، هشدار دهیم و آنها را 
نسبت به این موضوع حساس کنیم که انجام 
برخی تخلفــات حتی کوچک نیــز می تواند 
عواقب بســیار بد و غیرقابل بازگشت داشته 
باشند. وی با اشاره به اینکه تنها در شهر تهران، 
سال گذشته ۴۹۲ نفر بر اثر تصادفان جان خود 
را از دست دادند؛ افزود: امسال نیز ۳۵۱ نفر، 
قربانی تصادفات شــدند. بر همین اساس 
ما نسبت به سال گذشته کاهش ۱۰ درصدی 
میزان تلفات حادثه را شاهدیم اما همین عدد 
نیز زیاد است و باید تلاش کنیم باز هم کاهش 
یابد. وی افزود: همه اقدامات مؤثر از خود ما 
باید شروع شود. با انجام این اقدامات است 
که قطعاً میزان تصادفات و کشته های ناشی از 

آن کاهش می یابد.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان از وقوع حادثه نشست زمین 
در خیابان اوحدی اصفهان خبر داد.

به گزارش »ایراسین«، منصور شیشه فروش در این خصوص اظهار کرد: 
حادثه شکســتگی خط لوله ۱۵۰ میلیمتری انتقال آب شرب در خیابان 

اوحدی شهر اصفهان و ایجاد حفره در عمق ۲ متری گزارش شده است.
وی افزود: بلافاصلــه تیم فنی و مدیریت بحران منطقه ۴ شــرکت آب و 
فاضلاب و عوامل اجرای شهرداری به محل اعزام و ایمن سازی اولیه محل 
انجام شد. در پی بروز این حادثه، آب شرب بخشی از مشترکان قطع شد و 
عوامل فنی شرکت آب و فاضلاب با اعزام ماشین آلات و تجهیزات به محل، 
عملیات خاکبرداری را آغاز و محدودیت ترافیکی موقت توسط پلیس راهور 

تا بازسازی کامل خط لوله در محل اجرایی شد.
وی تصریح کرد: قرار است شرکت آب و فاضلاب در اسرع وقت نسبت به 

تعویض خط لوله فرسوده و بازسازی محل اقدام کند.
شیشه فروش با بیان اینکه به علت نشتی آب از خط لوله که در مجاورت 
کلکتور فاضلاب اســت، حفره ایجاد شده اســت، گفت :۳۰۰ کیلومتر از 
شبکه های فاضلاب شــهر اصفهان به علت فرســودگی نیاز به تعویض و 

بازسازی داشته که ۴۴ کیلومتر آن در اولویت اقدام است.
وی اضافه کرد: طی ۲ سال اخیر ۱۹۳ کیلومتر از شبکه های فاضلاب شهری 

بازسازی و ایمن شــده و در ســال جاری با اختصاص ۲۰۰ میلیارد تومان 
اعتبارات مدیریت بحران بازسازی ۲۰ کیلومتر از شبکه های فاضلاب شهر 

در حال بازسازی است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان افزود: همچنین حدود ۱۰۰۰ 
کیلومتر از شبکه های آب شرب شهر نیز فرسوده و نیاز به بازسازی دارد که 

باید اعتبارات ملی برای بازسازی شبکه ها به استان تخصیص یابد.
وی اظهار کرد: شرایط فرونشست زمین طی چند سال اخیر باعث تشدید 

وقوع حوادث شکستگی در شبکه های آب و فاضلاب شده است.

وقوع حادثه نشست زمین، این بار در خیابان اوحدی اصفهان همراه با قطعی آب شرب؛ 

چیزی نیست، فرونشست است!

آماده سازی بستر زاینده رود، تسهیل یا تهدید زیست محیطی؟

چالش های یک رودخانه خشک شده



»خوب، دشمن عالی است«؛ این شعار، روز سه شنبه  مرضیه غفاریان
چندین بار در ورزشــگاه نقش جهان به گوش رسید، 
البته نه از روی سکوهای این استادیوم 75 هزار نفری بلکه از زیر سکوی شماره 5 ! 
این عبارت کــه عنوان فصل اول کتابی از »جیمز ســی. کالینز« نویســنده معروف 
کتاب های مدیریتی است به کلیدواژه سخنان مجری رویداد »از خوب به عالی«تبدیل 
شده بود. رویدادی که نام خود را نیز از عنوان کتاب همین نویسنده آمریکایی وام گرفته 
بود و برگزارکنندگان آن با باور به این نکته، مدعــی بودند که حرکت از خوب بودن به 
 سمت تعالی را چشــم انداز اهداف و برنامه های مدنظرشــان برای ترقی مجموعه 

تحت مدیریت خود قرار داده اند. 
پربیراه نیست اگر مدعی شویم که دســت اندرکاران برگزار کننده نخستین نشست 
خبری مدیرعامل جدید باشگاه فولاد مبارکه سپاهان نخستین گام در این راستا را 
محکم برداشته بودند. بهترین شاهد بر این مدعا هم برگزاری خوب و کم نقص این 

آیین بود که بعد از ظهر سه شنبه 29 آبان 1403 در ورزشگاه نقش جهان برگزار شد.
95 روز بعد از آنکه درب های ورزشگاه خانگی سپاهان به دلیل تعویض چمن زمین 
فوتبال آن به روی تماشــاچیان بسته شد کرسی نشــین جدید باشگاه اصفهانی و 
همکاران وی در این مجموعه فرهنگی ورزشــی تصمیم گرفتند نخستین نشست 
خبری را در همین ورزشگاه برگزار کند تا با پرده برداری از چمن جدید نقش جهان، 
به طرفداران پرشور تیم فوتبال سپاهان این نوید را بدهند که 26 روز دیگر دوران خانه 
به دوشی تیم محبوب آنها به سر خواهد رسید و نقش جهان آماده میزبانی از آنها در 

الکلاسیکوی ایران خواهد بود؛ البته فقط بانوان!
دلیل آن هم حکم بی سابقه فدراسیون علیه سپاهان و پرسپولیس است که در پی 
اتفاقاتی که در بازی گذشته این دو تیم روی داد، صادر شد. با این تفاسیر 26 آذر ماه، 
پس از 4 ماه درهای نقش جهان در حالی به روی تماشاگران پرشور سپاهان باز خواهد 

شد که در اتفاقی بی نظیر سکوهای آن را فقط بانوان فوتبالدوست پرخواهند کرد.
بانوانی که البته جای خالی آنها در نشســت خبری احمد یوســف زاده که با حضور 
خبرنگاران، برخی پیشکســوتان و تعدادی از نمایندگان جامعه هواداری باشــگاه 
سپاهان برگزار شــده بود بدجور توی چشم می زد. هرچند ســردمدار جدید باشگاه 
اصفهانی در واکنش به عدم حضور حتی یک نماینده از بانوان طرفدار سپاهان در این 
مراسم که مورد انتقاد خبرنگار »زاینده رود« قرار گرفت وعده داد که »این موضوع را 
در کارگروه باشگاه مطرح خواهد کرد و تلاش آنها بر این است که اتفاقات بهتری در 

مجموع در مورد حضور بانوان در نقش جهان رقم بزنند«.
یوسف زاده البته در بخشی دیگر از ســخنان خود در این نشست تأکید کرد که برای 

رفع موانع حضور بانوان در ورزشگاه بر »ورود خانواده ها« تمرکز کرده اند و ابراز کرد: 
»وقتی اســتانداردهای لازم را در این مورد انجام بدهیم، نگرانی خیلی از دوســتان 
برطرف می شود. « او با اشاره به اینکه »شصت هفتاد درصد« این برنامه »به خوبی« 
پیش رفته بر »اهمیت« این موضوع از نگاه خود تأکید کرد و مژده داد که »ما آینده را 
اینطور می بینیم که خانواده  های علاقه مند به تماشای فوتبال از نزدیک، این شرایط 

را تجربه کنند«. 
مدیرعامل باشگاه سپاهان البته غیر از »بازگشــت چمن ورزشگاه نقش جهان به 
شرایط مطلوب« و همچنین بهبود زیرساخت های این اســتادیوم از »رفع مشکل 
آبخوری ها« گرفته تا »بهسازی بلوار ورودی ورزشــگاه، رنگ آمیزی تارتان، هویت 
بصری ورزشــگاه، اصلاح و تعویض نیمکت ها« خبرهای خوش دیگری هم برای 
طلایی دلان اصفهانی داشت، که یا در سخنان ابتدایی خود در این نشست به آنها اشاره 
کرد البته با تأکید بر اینکه »توجه به خوب بودن در گذشــته را دشمن عالی شدن« 
می دانند و با برنامه ریزی های »میان مدت و بلندمدت« نگاه به »آینده« این باشگاه 
اصفهانی برای عالی شدن دارند یا اینکه در پاسخ به ســئوالات خبرنگاران از برخی 
برنامه های مدنظر خود برای جهش ســپاهان »از خوب به عالی« رونمایی کرد: از 
در اولویت قرار داشتن »توسعه فردی ورزشکاران باشگاه از رده پایه«،پیگیری برای 
کسب »مجوز تأسیس مدرسه و هنرستان ورزش«،»تقویت کانون هواداران با تشکیل 
فرهنگ سرای هواداری« و »طراحی پروتکل های لازم برای حضور طرفداران سپاهان 
در تمرینان تیم« گرفته تا اطمینان خاطر دادن درباره نهایی شــدن قرارداد قانونی با 
»پاتریس کارترون« به عنوان سکاندار جدید تیم فوتبال سپاهان به زودی، انتخاب 

»گزینه ایرانی خوب« برای حضور در کادر فنی این ســرمربی فرانسوی، »بازسازی 
نیمکت ها و درخواست VAR اختصاصی برای باشگاه« و »سیاست باشگاه بر رشد 
متوازن در تیمداری در رشته های ورزشی چه در بخش مردان و چه در بخش زنان«.

نخستین نشست خبری مدیرعامل جدید باشگاه فرهنگی ورزشی سپاهان با این 
وعده های یوسف زاده نویدبخش روزهای خوش برای این باشگاه پرطرفدار اصفهانی 
بود، نشستی با سبک و  سیاقی متفاوت چه در زمینه مکان و آداب برگزاری مراسم 
و چه در تمرکز مدیرعامل جدید بر برنامه هــای درنظر خود و همکارانش برای آینده 
باشگاه به جای تأکید و مانور دادن بر افتخارات گذشته همچون روال تکراری برخی 
از مدیران پیشین باشگاه سپاهان یا همتایان یوسف زاده در دیگر باشگاه های ایران.

یوسف زاده اما در بخشی از این نشست و در پاســخ به روزنامه »زاینده رود« درباره 
انعکاس شــایعه ای در باب رفتارغیرحرفه ای برخی از فوتبالیســت های تازه وارد 
سپاهان و همچنین حواشی اخیر سرمربی سابق این تیم و واکنش مدیریت باشگاه 
در قبال این موارد با تأکید بر اینکه »تیم سپاهان یکی از کم حاشیه ترین و با اخلاق 
ترین تیم ها بود« عنوان کرد: »شایعات زیاد است و قصد ندارم درمورد آن صحبت کنم، 
زیرا حاشیه ها را باید رها کرد. همه موضوعات در تیم و باشگاه قطعاً رصد می شود. در 
رابطه با مورایس مسائل زیادی مطرح شد که اکثراً هجمه های بی اساس بود که هیچ 
تشابهی با واقعیت نداشت. درخصوص سرمربی سابق تیم و همسرش حرف های 
عجیبی مطرح می شد که با واقعیت متفاوت بود و باعث شد تا افراد زیادی به آنان 
توهین کنند. افرادی که این مســائل را مطرح می کنند و حاشیه به وجود می آورند 
باید جوابگو باشند. امیدواریم بازیکنان و مربیان خارجی زمانی که به کشور خود باز 

می گردند، خاطرات خوبی از زمان حضورشان در سپاهان و ایران داشته باشند.«
البته مدیرعامل باشگاه سپاهان و ارکان مدیریتی این باشگاه بهتر از هرکسی بر این 
نکته واقفند که برای حرکت »از خوب به عالی« فقط خوب بودن نیســت که سد راه 
متعالی شدن می شود، گاهی همین شایعات اگر به موقع و با اقدامی قاطع از سوی 
باشگاه تکذیب نشوند یا برفرض محال در صورتی که رنگ واقعیت در بطن آنها نهفته 
با مسببان آنها برخورد جدی صورت نپذیرد بعید نیست تیم را دچار حواشی کند، گاهی 
فاصله ســاحل آرامش تا گرداب بحران ها فقط یک قدم است و غفلت ازآن نه تنها 
مانع تعالی می شود بلکه هیچ بعید نیست منجر به عقبگرد به نقطه صفر هم بشود. 

یکی دیگر از نکات جالبی که یوســف زاده در رویداد »از خوب به عالی« به آن اشاره 
کرد تلاش باشگاه سپاهان برای فراهم کردن »زمین شماره 2 « به عنوان زمین چمن 
اصلی دیگری در کنار نقش جهان برای برگزاری مسابقات تیم فوتبال سپاهان بود. 
البته اگر فرونشست دست از ســر اصفهان و بلعیدن زمین های آن بردارد؛ معضلی 
که رئیس بخش زلزله شناسی مهندسی و خطرپذیری مرکز تحقیقات راه و مسکن 
شهرسازی وزارت راه و شهرسازی چندی پیش مدعی شد: »نمونه بارز شکاف های 
فرونشستی در اطراف فرودگاه اصفهان و در شمال استادیوم تازه تأسیس نقش جهان 
و زمین های اطراف و حتی در زمین چمن این استادیوم نیز مشاهده شده است«. 
یوسف زاده البته در پاسخ به »زاینده رود« در این باره با اشاره به اینکه »باید براساس 
حقایق حرکت کرد و تصمیم گرفت، نه موضوعاتی که شنیده می شود« تصریح کرد: 
»فرونشست مسئله استانی است و به غیر از ورزشگاه نقش جهان مکان های دیگر 
هم درگیر این مسئله است. نه تنها فرونشست نقش جهان بلکه تمامی مناطق اطراف 
نیز مورد بررسی قرار گرفته است. این موضوع توسط کارگروه اداره کل ورزش و جوانان 

بررسی شده است.«
وی با اشاره به چمن جدید ورزشگاه نقش جهان با بیان اینکه پس از انتشار این خبر 
»همه منتظر بودند که اتفاقی مثلًا در وسط ورزشگاه افتاده باشد اما شما می بینید که 
فعلًا اتفاقی نیافتاده« تأکید کرد که »قطعاً از کنار این موضوع ساده گذر نمی کنیم و آن 
را مغفول نگذاشته ایم«. یوسف زاده ابراز امیدواری کرد »با جاری شدن آب در رودخانه 
زاینده رود مشکلات اینچنینی مرتفع شود«. با این تفاسیر ما و هواداران این باشگاه 
اصفهانی باید چشم به آسمان بدوزیم و دست ها را بالا بریم و دعا کنیم بلکه با سخاوت 
بیشتر آسمان و بارش باران، اول زاینده رود که دلخوشی اول مردم  اصفهان است زنده 
بماند و در گام بعد هم با جریان یافتن دوباره آب در این رودخانه، معضل فرونشست 
از نصف جهان رخت بربندد تابلکه تیم فوتبال سپاهان، یکی دیگر از دلخوشی های 
مردم این دیار ، بار دیگر بی خانمان نشود و در بر پاشنه »روز از نو، روزی از نو« نچرخد.

باشگاه ذوب آهن با انتشار بیانیه ای شایعه زیان انباشته 150 میلیارد تومانی را تکذیب کرد.
در متن بیانیه باشگاه آمده است: »متأســفانه عملکرد صحیح مبتنی بر انضباط های مالی و اداری و روند رو به رشد باشگاه فرهنگی ورزشی ذوب آهن اصفهان 
به مذاق برخی گروه ها و افراد فرصت طلب که همواره منافع شــخصی شــان بر مصالح خانواده بــزرگ ورزش ذوب آهن ارجحیت دارد خــوش نیامده لذا با 
فضاسازی های کذب سعی در ایجاد اخلال در روال امور باشگاه ذوب آهن و ایجاد جو بدبینی در فضایی مســموم دارند. خبر مربوط به زیان انباشته باشگاه که 
متأسفانه بدون در نظر گرفتن جزئیات عجولانه از سوی برخی رسانه های جمعی نیز منتشر شده است مربوط به چند فصل ورزشی گذشته است که مجمع آن نیز 

درمورخ1402/09/13برگزار گردیده است!
لازم به ذکر است که در بازه زمانی ذکر شده مدیریت جدید باشگاه سمتی در باشگاه نداشته اند. آنچه امروز بیش از هر زمان راهگشای مشکلات و باعث تقویت 
خانواده بزرگ ورزش ذوب آهن خواهد شد وفاق، حمایت، ارائه راهکار و مشــارکتی همدلانه در جهت برون رفت از شرایط سخت و ادامه  مسیر رشد و توسعه در 
باشگاهی است که دهه های متمادی منشاء افتخار و سازندگی و خدمت به ورزش ایران اســلامی بوده و خواهد بود. امید داریم جامعه شریف ورزش کشور از 
آسیب های ناشی از آفت تخریب نشــر اخبار جنجالی و زرد محفوظ بماند.« چند روز پیش در خبرها آمده بود که طبق اسناد مالی منتشر شده در کدال، باشگاه 

ذوب آهن در سال مالی منتهی به 31 خرداد 1402، 150 میلیارد تومان زیان انباشته داشته است.

تکذیبیه باشگاه ذوب آهن در خصوص زیان انباشته ۱۵۰ میلیاردی

نفرین مسی دامن عربستان را گرفت
»363 روز از آخرین برد رنار با عربستان«، این گزارش اخیر سایت الکوره از عدم دستیابی به پیروزی رنار 
بعد از پیروزی تاریخی مقابل آرژانتین است. به گزارش »فارس«، رنار در دوران اول و دوم مربیگری اش 
در عربســتان بعد از پیروزی مقابل آرژانتین 8 بازی انجام داده اما طعم برد را نچشیده است. رنار بعد 
از مسابقات جام جهانی 2022 عربستان را ترک کرد تا مانچینی هدایت سعودی ها را برعهده بگیرد. اما 
مانچینی نتوانست در عربستان نتایج مطلوب را کسب کند و برکنار شد تا رنار بار دیگر مربی سعودی ها 
شود. رنار در بازی هفته ششم مسابقات مقدماتی جام جهانی مقابل اندونزی با نتیجه 2 بر صفر شکست 
خورد تا شوک بزرگی به سعودی ها وارد شود. الکوره می نویسد که رنار با شکست مقابل اندونزی »کارنامه 
سعودی ها را سیاه کرد« و اولین باخت تاریخ عربستان مقابل این تیم را رقم زد. »نفرین مسی دست از 
سر رنار برنمی دارد« و این مربی فرانسوی بیش از یکسال است که نتوانسته با عربستان به پیروزی برسد.

ژاوی روی نیمکت عنابی ها می نشیند؟
بعد از شکســت 5 بر صفر تیم ملی قطر مقابل امارات در هفته ششــم دور نهایی انتخابی جام جهانی، 
مسئولان فدراسیون فوتبال این کشور به دنبال تغییر سرمربی هستند. به گزارش »ورزش سه«، تین تین 
مارکز که قطر را قهرمان جام ملت ها کرده، در مسیر جام جهانی آنطور که باید نتیجه نگرفته و به همین دلیل 
در آستانه اخراج قرار دارد. در همین خصوص بنابر نوشته منابع عربی فدراسیون نشین های قطر بدون 
فوت وقت سراغ اصلی ترین گزینه مدنظرشان رفته  و مذاکرات بدون واسطه با ژاوی بازیکن و سرمربی 
سابق تیم های بارسلونا و السد انجام داده اند. هنوز از نتیجه این مذاکرات خبری در دسترس نیست اما 
آنچه قطعی به نظر می رسد پایان کار مارکز در جمع عنابی ها است و فقط باید دید جانشین او هموطنش 
ژاوی خواهد بود یا خیر. البته با توجه به سابقه فعالیت ژاوی در قطر پذیرفتن هدایت تیم ملی این کشور 
در مسیر جام جهانی 2026 می تواند پیشنهادی جذاب برای او باشــد. ژاوی در دوران حضور خود روی 
نیمکت السد که دو سال و نیم به طول انجامید توانست افتخاراتی مانند فتح سه گانه فوتبال باشگاهی 
قطر و در مجموع کسب 7 جام مختلف دست پیدا کند. تیم ملی قطر در جدول گروه A با 7 امتیاز در رده 
چهارم ایستاده است. بالاتر از آنها ایران 16 امتیازی، ازبکستان 13 امتیازی و امارات 10 امتیازی قرار دارند.

آقای محبوبِ پرز سرمربی جدید رئال
 آلونسو با بایرلورکوزن با 49 مسابقه بدون باخت، رکورد شکست ناپذیرترین تیم تاریخ اروپا را به نامش ثبت 
کرد. به گزارش »فارس«،رئال مادرید در این فصل زیر نظر آنچلوتی نتایج مطلوب را کسب نکرده و اکنون با 
کسب 27 امتیاز 6 امتیاز کمتر از بارسلونا در رده دوم قرار دارد. سیستم بازی آنچلوتی در این فصل با وجود 
حضور پرشمار ستاره هایی مثل امباپه، بلینگام و وینیسیوس جواب نداده و این باعث انتقادهای زیادی 
به عملکرد مربی ایتالیایی شده است.گفته شده فلورنتینو پرز، رئیس باشگاه رئال با آلونسو به توافق 
نهایی رسیده و این مربی اسپانیایی فصل آینده جانشین آنچلوتی خواهد شد. شنیده شده رئیس باشگاه 

رئال اعتقاد دارد که »سیستم مربیگری آلونسو بهترین انتخاب برای موفقیت قوهای سپید است«.

توافق یکساله گواردیولا با سیتی
رسانه اتلتیک از توافق گواردیولا با سیتی بر سر تمدید یک ســاله قرارداد خبر داد. به گزارش »فارس«، 
دیوید اورنستاین، خبرنگار مشهور اتلتیک از توافق پپ گواردیولا با سیتی خبر داد. پیش از این نیز گفته 
شده بود که گواردیولا در سیتی می ماند ولی این نشریه مشــهور انگلیسی نیز تأیید کرد که پپ با سیتی 
توافق کرده است. گواردیولا که تابستان امســال قراردادش با سیتی به اتمام می رسد یک سال دیگر در 
سیتی می ماند تا در تابستان 2025 برای ادامه مربیگری اش تصمیم بگیرد. برخی رسانه های برزیلی در 
روزهای گذشته مدعی شدند که رونالدو نازاریو قصد دارد رئیس فدارسیون فوتبال برزیل شود و گواردیولا 

را سرمربی برزیل کند.

خبر روز

برد ۲۰ بر صفر بسکتبال 
ایران برابر حریف غایب!

تیم ملی بسکتبال قزاقستان برنامه ای برای 
سفر به ایران ندارد. به گزارش »خبرآنلاین«، 
تیم ملــی قزاقســتان باید در پنجــره دوم 
انتخابی بسکتبال کاپ آسیا طبق تقویم فیبا 
فردا در تهران به مصاف ایران برود اما قزاق ها 
قید سفر به ایران را زدند و در این بازی حاضر 
نخواهند شد. قزاقســتانی ها هیچ اقدامی 
برای ســفر به ایران انجام ندادند و خبری از 
هماهنگی سفارت با فدراسیون ایران نیست. 
روز گذشته نیز اعلام شــد که اردوی این تیم 
برای حضور در رقابت های انتخابی کاپ آسیا 

از فردای بازی با ایران آغاز می شود! 
این در حالی اســت که اقدامــات لازم برای 
رزرو هتل و بلیت پــرواز چند روز پیش برای 
تیــم داوری و کادر اجرایی معرفی شــده از 
ســوی کنفدراسیون بســکتبال آسیا توسط 
فدراســیون ایران انجــام شــده. تیم ملی 
بسکتبال قزاقســتان تا 23 نوامبر در اردو به 
سر می برد و ســپس مورخ 24 نوامبر عازم 
چنای هند خواهد شد تا بازی خود را برابر تیم 
ملی این کشــور از پنجره دوم انتخابی آسیا 

کاپ برگزار کند.
تاریخ اردوی تیم ملی قزاقســتان 16 تا 23 
نوامبر ذکر شده، این در حالی است که مطابق 
برنامه پنجره دوم؛ دیدار تیم های بسکتبال 
ایران و قزاقستان باید مورخ 22 نوامبر )دوم 

آذر( در تهران برگزار شود. 
به این ترتیب قزاق ها تلویحا اعلام کردند 23 
نوامبر )یــک روز بعد از تاریخ مقــرر بازی با 
ایران در تهران( خاک قزاقستان را به مقصد 
چنا، مرکــز ایالت تامیل هنــد ترک خواهند 
کرد و در نتیجه برنامه ای برای سفر به تهران 

ندارند. 
به نظر بهانــه قزاق ها از جنــس بهانه جویی  
تیم های فوتبال حاشیه خلیج فارس است که 
با احتمال واهی ناامنی و وقوع جنگ حاضر 
به بازی در خاک ایران نیستند. پیش تر تیم 
ملی اســترالیا نیز در جریــان انتخابی جام 
جهانی با خودداری از سفر یه ایران 20 بر صفر 

بازنده شد.

فوتبال جهان

عکس خبر

اتهام سامورایی ها به 
چینی ها

پیش از شــروع مســابقه تیم های 
ملی ژاپن و چین، رسانه های ژاپنی 
با انتشــار تصاویری از زمین  چمن 
ورزشگاه مدعی شــدند که چینی ها 
از قبل خط کشــی زمیــن، در  واقع 
خط های عمودی کنار زمین را تغییر 

داده اند.

روزنامه قطری الرای از واکنش باشگاه ام صلال قطر 
به جدایی ســرمربی فرانسوی این تیم و حضورش 
در سپاهان نوشــت. به گزارش »ایسنا«، پاتریس 
کارترون، مربی فرانســوی، پس از توافق با باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان، به این تیم اصفهانی پیوست.

به نوشــته الرای قطر، باشــگاه ام صلال به جدایی 
پاتریس کاترون و حضورش در ســپاهان واکنش 
نشــان داد. در بیانیه باشگاه ام صلال آمده است که 
کارترون بعد از آنکه با پیشــنهاد باشــگاه سپاهان 
مواجه شد درخواســت جدایی داد و باشگاه هم با 

درخواستش موافقت کرد.
باشــگاه ام صلال در ادامه بیانیه اش از کارترون به 

خاطر تلاش زیاد و کار مداوم و خســتگی ناپذیرش 
در طول دوران مسئولیتش در تیم تشکر و برای او در 

تیم بعدی اش آرزوی موفقیت کرد.
روزنامه الرای در ادامه گزارش خود نوشت: کارترون 
پیشــنهاد بزرگی از ســپاهان دریافت کرد و همین 
باعث شــد تا به دوران حضورش در ام صلال پایان 

دهد و راهی لیگ برتر ایران شود.
این ســرمربی فرانسوی ســابقه بازی در تیم های 
رن، سن اتین و لیون فرانســه و ساندرلند انگلیس 
را در کارنامه دارد و در کســوت مربــی در تیم ملی 
مالی، تی پی مازمبه کنگو، النصر، التعاون و الاتفاق 
عربســتان، الاهلی، راجا کازابلانکا و الزمالک مصر 

و ام صلال قطــر کار کرده اســت. قهرمانی در لیگ 
قهرمانان آفریقا و لیگ برتر کنگو با تیم مازمبه کنگو، 
قهرمانی سوپرکاپ قاره آفریقا با تیم راجا کازابلانکا 
مراکش، قهرمانی سوپرکاپ قاره آفریقا و قهرمانی 
ســوپرکاپ مصر با تیم الزمالک مصر و قهرمانی در 
جام ستارگان قطر با تیم ام صلال از جمله عنوان های 

کسب شده این سرمربی فرانسوی است.

ادعای رسانه قطری در خصوص جدایی کارترون از ام صلال
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 وعده مدیرعامل جدید باشگاه فرهنگی ورزشی فولادمبارکه در نشست خبری »از خوب به عالی«؛

سپاهانطلاییترمیشود



مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان خبر داد

تکمیل آزادسازی فاز نخست خیابان استاد شهریار جنوبی
مدیر منطقه ۸ شــهرداری اصفهان گفت: در حال حاضر آزادسازی فاز نخســت پروژه خیابان استاد 
شهریار جنوبی که اتوبان شهید ردانی پور را به خیابان شهید باهنر در امتداد خیابان شهید علاقه مندان و 
خیابان فروغی وصل می کند، تکمیل شده است و در کمترین زمان عملیات عمرانی آن آغاز می شود. 
حسن محمدحســینی در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: حدود ۶۸ درصد بودجه سال جاری منطقه 
۸ شهرداری اصفهان به حوزه عمران اختصاص داده شده که یکی از پروژه های اجرا شده در این راستا 
رمپ خروجی غربی پل امام خمینی)ره( بود که به بهره برداری رسید. طرح مهم دیگری که پس از انجام 
آزادسازی به مرحله اجرا رسید، پروژه شهید چمران در محله بهرام آباد به عنوان یکی از ۱۷ محله منطقه 
۸ است که عملیات عمرانی آن آغاز شده است و امیدواریم تا پایان سال به سرانجام برسد.وی خاطر 
نشان کرد: یکی دیگر از پروژه های شاخص این منطقه »پردیس خانواده محور« در خیابان کاوه )محله 
شمس آباد( است که بیشتر مباحث آن خانواده محور است. محمدحسینی تصریح کرد: ایجاد کلکتور 
آب فضای سبز در سطح منطقه در حال انجام است، البته تاکنون چندین منبع آب در منطقه ۸ ساخته 
شده است که سه مورد آن سال جاری احداث شد و 5 کیلومتر ارتباطات لوله برقرار شد تا مشکل آبیاری 
فضای سبز و استفاده از آب های خاکستری رفع می شود و به توسعه سرانه فضای سبز کمک شایانی 
می کند. وی افزود: پروژه دیگر که در آینده نزدیک انجام می شود، ادامه خیابان دوران در میدان نوبهار 
خانه اصفهان است که قسمت انتهای آن بلاتکلیف بود، اما با رفع مشکل مربوطه انتظار می رود این 
پروژه که سال ها متوقف بود، در کمترین زمان آغاز می شود. مدیر منطقه ۸ شهرداری اصفهان گفت: 
یکی دیگر از پروژه ها احداث ساختمان جدید به مساحت ۸۰۰ متر در سه طبقه در پارک نوش واقع در 
خانه اصفهان تحت عنوان »باغ بانوان« است که در مراحل پایانی قرار دارد و آذر سال جاری به نتیجه 
می رسد. وی با بیان اینکه ورزشگاه چند منظوره در خیابان فروغی جنب فرهنگسرای فروغ در حال 
احداث است، گفت: در راستای انجام نهضت آسفالت در این منطقه، تا پایان سال جاری اقدامات لازم 
برای بسیاری از معابر و محل هایی که نیاز به ترمیم، روکش و زیرسازی آسفالت دارد، انجام می شود.

مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان خبر داد

 اجرای عملیات تعمیر  و ترمیم پروژه های عمرانی با
 ۱۵ میلیارد ریال اعتبار

مدیر منطقه ۹ شــهرداری اصفهان با تأکید بر لزوم خدمت رســانی متوازن به محلات سطح منطقه 
به ویژه محلات کم برخوردار گفت: اجرای عملیات تعمیر و ترمیم پروژه های عمرانی سطح این منطقه 

با اعتباری بالغ بر ۱5 میلیارد ریال در حال انجام است. 
سیدسلمان قاضی عسگر در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به نگاه ویژه شهرداری منطقه ۹ اصفهان مبنی 
بر محله محوری و رعایت عدالت در اجرای فعالیت های عمرانی اظهار کرد: به منظور ایجاد چهره ای زیبا 
و منظم در معابر عمومی و تسهیل در تردد عابران و وسایل نقلیه عملیات ترمیم پل های بتنی سطح 
این منطقه در حال انجام است. وی افزود: از ابتدای سال جاری ساماندهی انهار و مادی های سطح 
این منطقه شامل تعمیرات، رفع خطر، ایمن سازی و بدنه سازی، اصلاح و رفع خطر دریچه های آب رو، 
اجرای جان پناه مناسب بعضی نهرها در دست اقدام است و تاکنون ۶۰ درصد پیشرفت داشته است. 
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان گفت: با پیگیری اداره عمران این منطقه، عملیات تعویض و ترمیم 
جداول بتنی فرسوده و شکسته در معابر و خیابان های سطح منطقه برای تسهیل و روان سازی هدایت 
آب های سطحی انجام شده است. قاضی عسگر با بیان اینکه اجرای عملیات تعمیر و ترمیم پروژه های 
عمرانی این منطقه با اعتباری بالغ بر ۱5 میلیارد ریال در حال انجام است، گفت: احداث آبراهه و کانیو 
در سطح منطقه و لوله گذاری بعضی از جوی ها بر حسب نیاز برای احیا و تعمیرات اجرا شده است. وی 
با اشاره به ضرورت توسعه عمرانی و پیشرفت پروژه های در دست اقدام این منطقه افزود: با تلاش 
مضاعف واحد عمران منطقه طرح های عمرانی مطلوبی در سطح منطقه به اجرا درآمده که امیدواریم با 

تداوم آن شاهد بهبود و ارتقای کیفیت شرایط موجود و تغییر چهره این منطقه باشیم.

پنجمین نشست از سلسله نشست های حافظه و شهر با موضوع »بلدیه 
اصفهان؛ نهاد مدنی و هویت گرا« برگزار می شود.

به گزارش »ایمنا«، در ادامه سلسله نشست های حافظه و شهر، نشست 
»بلدیه اصفهــان؛ نهاد مدنــی و هویت گرا« با ســخنرانی رضا مختاری 
اصفهانی، نویسنده و پژوهشگر تاریخ معاصر ایران در محل موزه تاریخ 

شهرداری اصفهان برگزار می شود.

رضا مختاری اصفهانی، نویسنده و پژوهشگر تاریخ معاصر ایران در ارتباط 
با موضوع نشست اظهار کرد: اصفهان یکی از شهرهای پیشگام در تأسیس 
انجمن بلدی و بلدیه است. بلدیه به جز وجه اداره شهر توسط نمایندگان 
حقیقی آن یک وجه هویت گرا نیز دارد، یعنی بلدیه و انجمن بلدی به دنبال 
این بودند که مستقل از مرکز و پایتخت باشند و ما این را در اقدامات آن ها 
مشاهده می کنیم، در واقع، پیشگامی اصفهان در این اقدامات در حدی 

است که از سوی تهران به عنوان الگو انتخاب می شود.
وی افزود: بر همین اساس در نشست پیش رو، تأسیس بلدیه اصفهان و 
اقداماتش بر مبنای هویت گرایی این شهر در مقابل تهران بررسی می شود. 
نخبگان اصفهان این نهاد مدنی را برای استقلال مالی و اجتماعی در مقابل 
پایتخت می دیدند، از همین رو قائل به هزینه کرد درآمد شهر برای شهر 
بودند؛ با چنین نگاهی، عوارض بلدی را وســیع می گرفتند؛ نکته ای که 

موجب اختلاف انجمن بلدی و بلدیه اصفهان با وزارت مالیه بود.
نویسنده و پژوهشگر تاریخ معاصر ایران درباره علت انتخاب این موضوع 
و اهمیت آن برای شناخت تاریخ اداره شهر گفت: ما امروز نیز نهادی به 
نام شهرداری و شورای شهر داریم که هنوز نتوانسته ایم نسبت آن را با نهاد 
سیاست و حکومت روشن کنیم. استقلال این نهاد مدنی بخشی از دغدغه 
کسانی بود که قانون انجمن بلدیه را تدوین کردند، بنابراین می توان گفت 
آنچه گذشتگان انجام دادند و دغدغه آن ها بوده است، همچنان می تواند 
موضوع زنده و تازه ای برای مطرح کردن باشــد؛ بــه این ترتیب موضوع 
»بلدیه اصفهان؛ نهاد مدنی و هویت گرا« برای گروه های مختلف جالب و 

قابل استفاده خواهد بود.
به گزارش »ایمنا«، رضا مختاری اصفهانی کتاب هــا و آثار متعددی در 
زمینه تاریخ معاصــر ایران دارد که از آن جمله می تــوان به »پهلوی اول؛ 
از کودتا تا ســقوط«، »رادیو؛ توســعه و تحولات سیاسی-اجتماعی«، 
»حکایت حکمت؛ زندگی و زمانه علی اصغر حکمت شــیرازی«، »فقیه 
اصلاحگر؛ زندگی و زمانه آیت ا... شیخ محمد خالصی زاده«، »دُرد و دَرد؛ 
خاطرات سیدرضا میرمحمدصادقی«، »خاطرات محمد پیشگاهی فرد«، 
»حاج آقا حسین قمی«، »هنر اصفهان از نگاه سیاحان«، »لوطی گری« و 

»خاطرات و اسناد عبدالحسین نوایی« اشاره کرد.
علاقه مندان می توانند برای شرکت در این نشست روز ششم آذر ۱۴۰۳ 
ســاعت ۱۶:۰۰ در محل موزه تاریخ شــهرداری اصفهان واقع در خیابان 
چهارباغ بالا، ایستگاه مترو سی وسه پل، محل سابق کارخانه صنایع پشم 

اصفهان حضور پیدا کنند.

با مسئولان
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رئیس کمیســیون حقوقی، برنامه ریزی و پایش مصوبات شورای اسلامی شهر 

اصفهان گفت: در طــرح کلان محورهای ورودی اصفهان ایده بــر این بود که این 

محورها نماد پیدا کند، به نحوی که ورودی های شــهر متناســب با شأن و هویت 

تاریخی اصفهان باشــد؛ این موضوع از همان زمان مطرح بوده است و همچنان 

ادامه دارد.

احمدرضا مصور در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به ورودی های کلان شهر اصفهان 

اظهار کرد: ساماندهی این ورودی ها از گذشته در دستور کار مدیران شهری اصفهان 

بوده است و در دوره ای که مهدی جمالی نژاد، شهردار وقت اصفهان بود، برنامه ای 

برای طراحی محورهای ورودی شهر اصفهان با تعداد حدود ۱۲ محور آغاز شد.

وی افزود: در طرح مورد نظر، هدف این بود که ورودی های شهر متناسب با شأن و 

هویت تاریخی اصفهان باشد؛ این موضوع از همان زمان مطرح بود و همچنان ادامه 

دارد. رئیس کمیســیون حقوقی، برنامه ریزی و پایش مصوبات شورای اسلامی 

شــهر اصفهان با بیان اینکه یکی از این محورها، مسیر تشــریفات جاده فرودگاه 

 اصفهان بود که در حال حاضر نام آن به »بزرگراه شهید رئیسی« تغییر کرده است، 

تصریح کرد: در دوره کنونی بخشی از این پروژه آغاز شده که شامل احداث زیرگذر 

حصه است و امیدواریم به زودی بهره برداری شــود؛ با توجه به افزایش هزینه ها 

اجرای چنین پروژه هایی بسیار پرهزینه شده است، اما چاره ای جز پیشبرد آن ها 

وجود ندارد.

مصور خاطرنشان کرد: از دیگر محورهای ورودی شهر محور اصفهان-تهران است 

که شامل پل شهید هنیه )یا پل معلم که پیش تر شریعتی نامیده می شد( می شود؛ 

در طرح کلان محورهای ورودی اصفهان ایده بر این بود که تمام این محورها نماد 

پیدا کند. وی اضافه کرد: به عنوان نمونه همان طور که میدان اســتقلال در ورودی 

جاده قدیم تهران-شاهین شهر نمادی خاص دارد، بنابراین برای این ۱۲ محور نیز 

تصوری مشابه وجود داشت که به دلیل شرایط اقتصادی بسیاری از این طرح ها 

به تعویق افتاد و اجرای آن ها در قالب برنامه های کلان پنج ساله شهرداری در نظر 

گرفته شده که طی سال های گذشته چند بار بازبینی و تکرار شده است.

رئیس کمیســیون حقوقی، برنامه ریزی و پایش مصوبات شورای اسلامی شهر 

اصفهان با اشــاره به رویکرد این طرح ها تصریح کرد: به طور مثال محور اصفهان-

تهران یک محور تاریخی محسوب نمی شود، اما محور اصفهان-یزد سابقه تاریخی 

داشته است که تفاوت هایی در این زمینه دارد.

رئیس کمیسیون حقوقی شورای اسلامی شهر اصفهان:

ورودی های شهر باید متناسب با شأن و هویت تاریخی اصفهان باشد

سخنگوی شهرداری اصفهان مطرح کرد

تقویت جایگاه اصفهان در عرصه بین الملل با میزبانی از 
بیست ویکمین اجلاس شهرهای تاریخی جهان

سخنگو و مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان گفت: میزبانی اصفهان از بیست ویکمین 
 اجلاس شــهرهای تاریخی جهان می تواند منجر به تقویــت جایگاه اصفهان در عرصــه بین الملل، 

رونق گردشگری و توسعه پایدار این کلان شهر شود. 
به گزارش »ایمنا«، سیدعلی معرک نژاد در فصل دوم برنامه تلویزیونی »اصفهان من« اظهار کرد: شهر 
اصفهان عضو ۱5 سازمان بین المللی است که هر یک از این سازمان ها وظایف، اهداف و فعالیت های 
بین المللی مشخصی دارند. وی افزود: در دوره های مختلف مدیریت شهری، بسته به سیاست های 
حاکم، توجه به بعضی از این ســازمان ها افزایش یا کاهش پیدا کرده است؛ به عنوان مثال در دوره ای 
تمرکز ویژه ای بر حفاظت از میراث فرهنگی ناملموس وجود داشــت و برنامه های متعددی در شهر 
اصفهان از جمله جلسات، کنگره ها و رویدادهای برگزار شد که فرصت هایی برای تبادل دانش و تجارب 
بین المللی به وجود آورد. سخنگو و مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان تصریح کرد: 
در دوره مدیریت شهری ششم تمرکز روی شــبکه شهرهای خلاق یونسکو قرار گرفته است؛ شبکه ای 
که به دلیل توجه ویژه اصفهان به صنایع دســتی و میراث فرهنگی، جایگاه ویــژه ای در برنامه ها دارد؛ 
عضویت در این سازمان ها مستلزم پرداخت حق عضویت به صورت دلاری است که چالشی برای شهر 
محسوب می شود و مدیریت شهری باید اولویت هایی را انتخاب کند. معرک نژاد با بیان اینکه یکی دیگر 
از محورهای فعالیت های بین المللی شهر اصفهان حضور در اتحادیه شهرهای تاریخی جهان است، ادامه 
داد: اصفهان از زمان تأسیس این اتحادیه عضویت و در هفت دوره مختلف حضور فعال داشته است؛ 

نخستین بار سال ۱۳۸۲ هیئتی از اصفهان در این اجلاس شرکت کرد. 
وی اضافه کرد: در سال های اخیر برای نخستین بار اصفهان درخواست میزبانی بیست ویکمین اجلاس 
شهرهای تاریخی جهان را ارائه کرد؛ در اجلاس اخیر که در لیوبلیانا، پایتخت اسلوونی برگزار شد، هیئتی 
از اصفهان حضور پیدا کرد و با رقابت شدید با شهرهای دیگر از جمله هیمه جی و دیگر شهرها موفق شد 
میزبانی سال ۲۰۲۷ را به دست آورد. سخنگو و مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری اصفهان بیان 
کرد: یکی از دلایل اصلی موفقیت اصفهان، فعالیت های برجسته در بافت تاریخی از جمله نورپردازی 
میدان امام )ره(، بازســازی محور حاج نورا... نجفی و پروژه های باستان شناسی بوده است که مورد 
تحسین هیئت مدیره اتحادیه قرار گرفت. معرک نژاد افزوذ: هیئت مدیره این اتحادیه به صورت ثابت 
شامل شهردار کیوتوی ژاپن به عنوان رئیس و شهرداران شیان و قونیه به عنوان نایب رئیس است؛ البته 

شهر شیراز نیز به عنوان یکی از اعضای هیئت مدیره انتخاب شده است. 
وی با اشاره به اینکه در جریان اجلاس اخیر اتحادیه شهرهای تاریخی جهان، جدول اعضا و هزینه های 
مرتبط با این اتحادیه نیز مورد توجه قرار گرفت، گفت: بر اســاس گزارش های موجود تا پیش از این 
اجلاس، ۱۲۹ عضو در اتحادیه حضور داشــتند و هر عضو ملزم به پرداخت سالانه ۱۰۰ دلار به عنوان حق 
عضویت است، همچنین برای هر شهر میزبان، مبلغ 5۰۰۰ دلار به عنوان یارانه و سوبسید برای برگزاری 
کنفرانس در نظر گرفته می شود؛ این در حالی اســت که هزینه های اسکان و اقامت توسط شهرهای 
حاضر پوشش داده می شود.وی با بیان اینکه میزبانی این اجلاس در سال ۲۰۲۷ در اصفهان، فرصتی 
بسیار ارزشمند به شمار می رود، تأکید کرد: سال ۲۰۲۶ نیز اصفهان میزبان اجلاس هیئت مدیره اتحادیه 
خواهد بود که برنامه ها و رویدادهای مرتبط با آن می تواند شــامل فعالیت های عمرانی، بهســازی، 
پژوهشی و دیگر اقدامات باشــد؛ چنین فرصت هایی اصفهان را به سمت تبدیل شدن به مرکز تبادل 
تجربیات و ایجاد زیرساخت های پایدار هدایت می کند. معرک نژاد با بیان اینکه اجلاس سال ۲۰۲۷ 
فرصت مهمی برای معرفی ظرفیت های اصفهان به عنوان نماینده جمهوری اسلامی ایران خواهد بود و 
می تواند به تقویت جایگاه فرهنگی و اقتصادی شهر اصفهان کمک کند، افزود: از دیگر مزایای میزبانی، 
تعامل بیشتر با ۱۳5 شــهر عضو این اتحادیه است که همکاری های مشــترک در حوزه گردشگری، 
اقتصادی و فرهنگی را تسهیل می کند؛ علاوه بر آن ۹ شهر از ایران نیز عضو این اتحادیه هستند که از جمله 

آن ها می توان به شیراز، یزد، سمنان و مشهد اشاره کرد.

خبر روزخبر

۱۳۸ قرارداد جدید برای 
اجرای پروژه ها در شهر 

اصفهان منعقد شده است
مدیرکل امــور فنــی و نظارت بــر پروژه های 
عمرانی شــهرداری اصفهان گفــت: مبلغ کل 
پیمــان پروژه های فعــال معاونتــی ۳۱.۳ 
هزار میلیارد ریــال و مبلــغ پروژه های فعال 
منطقه ای۲۰۰۰میلیارد تومان است، همچنین 
از ابتدای ســال جاری تاکنــون ۱۳۹ قرارداد 
تحویل موقت و ۱۳۸ قرارداد جدید برای اجرای 

پروژه ها منعقد شده است. 
امیــر درخشــان فر در گفت وگو بــا »ایمنا« با 
تأکید بر وظایف تخصصــی اداره کنترل پروژه 
معاونت عمران شــهری اظهار کرد: این اداره 
به منظور نظارت کلان بر پیشــرفت پروژه ها و 
تطابق با برنامه ریزی، بازدیدهــای میدانی و 
سرکشی های مداوم انجام می دهد و مشکلات 
و تأخیرهای پیش آمده را شناسایی و برای رفع 
آن ها راهکارهای مناســب ارائــه می کند. وی 
افزود: ایجاد وحدت رویــه در مباحث مرتبط 
و در تمام مناطق بر اســاس دستورالعمل ها و 
روش های نظارتی حوزه عمران از دیگر وظایف 
اداره امور فنی و نظارت بــر پروژه های عمرانی 
شهرداری اصفهان اســت، همچنین این اداره 
با بررســی و کنترل برنامه هــای زمان بندی 
اولیه پروژه های عمرانی، مشــارکت در تنظیم 
برنامه های اصلاحی و به روزرسانی پروژه ها را 
انجام می دهد.پیاده سازی مدیریت منابع مالی 
و انسانی موردنیاز پروژه ها، تعیین درصد وزنی 
فعالیت ها در برنامه های زمان بندی، برقراری 
ارتباط مؤثر با پروژه های در حال اجرا به منظور 
تبــادل اطلاعات پیشــرفت کار، تهیه و تنظیم 
گزارش های تحلیلی و ارائه وضعیت فیزیکی 
و ریالــی پروژه هــا از دیگر وظایف ایــن اداره 
است. درخشــان فر با تأکید بر اینکه اداره امور 
فنی و نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری 
اصفهان وظیفــه دارد وضعیت عقب ماندگی و 
انحراف پروژه ها نسبت به برنامه های اولیه را 
 بررسی و علل آن را شناسایی کند، عنوان کرد: 
تعــداد کل پروژه هــای فعــال معاونتی ۲5۰ 
 پروژه و تعداد کل قراردادهای فعال منطقه ای

 ۲۴۰ پروژه است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: پنج پرونده برای رسیدگی به موضوع قطع درختان از سوی این سازمان در گذشته تشکیل 
شده بود که منجر به صدور احکام قضایی از جمله احکام مجازات مالی و حتی حکم حبس برای بعضی از سارقان شده است.

مجتبی حق شناس در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به موضوع قطع درختان در منطقه ناژوان اظهار کرد: تعدادی از افراد ناشناس به طور غیرمجاز اقدام به قطع 
درختان و حتی سرقت آن ها کرده اند که شهرداری اصفهان توانست تعدادی از این افراد را دستگیر کند و پرونده های قضایی علیه آن ها تشکیل دهد.

وی افزود: در حال حاضر شش پرونده قضایی از طریق ماده ۶ حفظ و گسترش فضای سبز در شهرها در ارتباط با این موضوع در جریان است، همچنین پنج 
پرونده از سوی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان در گذشته تشکیل شد که منجر به صدور احکام قضایی از جمله احکام مجازات مالی و حتی 

حکم حبس برای بعضی از سارقان شده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: با توجه به شرایط دشوار نگهداری درختان به ویژه در شرایط کم آبی و گرمای شدید تابستان، 

شهرداری به طور جدی به حفظ درختان اهتمام دارد و با متخلفان به شدت برخورد خواهد شد.
حق شناس با اشاره به به وضعیت آبیاری فضای سبز شــهر اصفهان عنوان کرد: شهرداری اصفهان با داشتن 5۷۰۰ هکتار فضای سبز و حدود سه میلیون ۷۰۰ 
درخت در سطح شهر، در شرایط سخت کم آبی به ویژه در تابستان ســال جاری مواجه بود؛ طبق آمار وزارت نیرو نیاز آبی ســالانه فضای سبز اصفهان حدود 

۷۲میلیون متر مکعب است، اما منابع آبی موجود به ویژه پساب حتی نیمی از این نیاز را تأمین نمی کند.
وی ادامه داد: بسته بودن رودخانه ها و گرمای بالای ۴۰ درجه در تابستان موجب مشکلات فراوانی برای درختان و فضای سبز شهر شده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان با اشاره به برنامه های آینده برای مدیریت این بحران گفت: از طریق کمیته سازگاری آب منطقه ای، 
پیگیر تأمین منابع آبی بیشتر برای شهر اصفهان هستیم، همچنین برای تقویت درختان و برگرداندن آن ها به شرایط عادی، برنامه هایی نظیر تزریق سرم های 

تقویتی به تنه درختان در نظر گرفته شده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان خبر داد

تشکیل ۵ پرونده قضایی برای عاملان قطع درختان ناژوان

مدیر منطقه 5 شــهرداری اصفهــان گفت: عملیات 
 ســاماندهی مادی های ســیچان و پاچنار به طول

 ۳۰۰ متر بــا اعتبار هفــت میلیارد تومــان با انجام 
اقداماتــی از جمله ۲۸۰۰ متر مربــع بلوک  فرش در 
راستای اصلاح فضای ســبز، ۳5۰ متر لوله گذاری 
 در مادی، نصب ۱۷ عــدد پایه روشــنایی و اصلاح 

فضای سبز انجام شده است. 
 حســین کارگر در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه

۱۳ هزار و 5۰۲ کیلومتر مادی منطقه 5 شــهرداری 
اصفهان قرار دارد، اظهار کرد: توجه مدیریت شهری به 
حفظ و نگهداری اماکن، معابر و آبراهه های قدیمی 
شهر اصفهان است و مادی هایی که توسط شیخ بهایی 

در دوران صفوی طراحی و اجرا شده، از اهمیت خاصی 
برای مدیریت شــهری برخوردار است، زیرا با وجود 
درختان کهن اطراف آن جلوه های زیبا و باطراوتی را در 
محله ها ایجاد می کند. وی افزود: طرح پاک سازی و 
لایروبی انهار روباز و روبسته به منظور روان سازی، دفع 
پساب ها و جلوگیری از بوی نامطبوع، ساماندهی و 
رفع نواقص شبکه های زباله گیر و رسوب گیر توسط 

کارکنان حوزه خدمات شهری انجام می شود. 

مدیــر منطقه 5 شــهرداری اصفهان با بیــان اینکه 
ســاماندهی مادی ها با اعتباری بالغ بر ۱۴ میلیارد 
تومان در این منطقــه انجام می شــود، تأکید کرد: 
عملیات ساماندهی مادی های ســیچان و پاچنار 
به طول ۳۰۰ متر بــا اعتبار هفت میلیــارد تومان با 
اقداماتــی از جمله ۲۸۰۰ متر مربــع بلوک فرش در 
راستای اصلاح فضای سبز، ۳5۰متر لوله گذاری در 
مادی، نصب ۱۷ عدد پایه روشنایی و اصلاح فضای 

سبز انجام شده است. کارگر با بیان اینکه ساماندهی 
عمرانی مادی های اســت منطقه با هزینه بیش از 
۱۱ میلیارد تومان انجام می شود، گفت: ساماندهی 
مادی ها علاوه بر ارتقای ســطح فرهنگی محلات، 
ارزش افزوده ای برای منازل مســکونی اطراف این 
مادی ها که به طور عمده در محلات قدیمی است، به 
همراه خواهد داشت. وی ادامه داد: طی سال های 
اخیر تمام درختان حاشــیه انهار از طریق لوله کشی 
آب رسانی می شود و شهرداری از این طریق توانسته 
اســت درختان را زنده نگه دارد، اما مشــکل کم آبی 
 موجب شــده اســت آبیاری این درختان به صورت

 ۱5 روز یک بار انجام شود.

مدیر منطقه 5 شهرداری اصفهان خبر داد

ساماندهی مادی سیچان و پاچنار با ۷ میلیارد تومان اعتبار

درنشستپنجمازسلسلهنشستهایحافظهوشهربررسیمیشود

بلدیهاصفهان؛نهادمدنیوهویتگرا
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اســتاندار اصفهان گفت: اگر می خواهیم وارد عرصه بین الملل شــویم، 
بایدهنرمندانه گردشگری را رونق بخشیم، نباید تنها به یکسری جلسات 

شکلی وصوری با هیئت های خارجی که به اصفهان می آیند اکتفاکنیم.
به گزارش »مهر«، مهدی جمالی نژاد در شــورای امور بین الملل اســتان 
اصفهان اظهار کرد: متأسفانه بسیاری از جلساتی که برگزار می شود شکلی 
و ظاهری است و به یک دیپلماسی عمیق و کارآمد منجر نمی شود که این 

رویه باید تغییر کند. 
اســتاندار اصفهان با اشــاره به اینکه وقتی یک همایش در سطوح بالا در 
اصفهان برگزار می شود، باید برای اســتان آورده داشته باشد، اظهار کرد: 
در اولین جلســه امور بین الملل در این دوره از مدیریت استان از اعضای 
این شورا می خواهم هم قسم شویم و به دنبال یک دیپلماسی حرفه ای و 

کارآمد باشیم تا بتوانیم در زندگی مردم اصفهان تغییر ایجاد کنیم.
اســتاندار اصفهان تصریح کرد: اگر بخواهیم جلســات بین المللی ما در 
حد یک عکس گرفتن و یک نشست ساده باشد، مشکلی از اصفهان حل 
نمی شود، بلکه باید ساختاری تعریف کنیم تا وعده هایی که در این دیدارها 

توسط طرفین داده می شود، پیگیری و اجرایی شود.
جمالی نژاد بیان کرد: متأسفانه وضعیت گردشگری استان اصفهان خیلی 
خوب نیســت و باید برای رفع مشــکل در این حوزه برنامه دقیق و منظم 
داشته باشــیم، البته این نکته مهم است که برای رفع مشکلات باید روی 

پای خودمان بایستیم و نگاهمان به تهران نباشد.
وی با اشــاره به این که بعضی مواقع آمار سازی ها مدیران را در چاله های 
مدیریتی می اندازد، افــزود: با خودم عهد بســته ام کــه در دیکتاتوری 
آمارسازی قرار نگیرم و بســیار مهم اســت که پایان این دوره از مدیریت 
بتوانیم بگوییم این تعداد مشــکل را حل کرده ایم، از این رو قرار اســت 
اصفهان را به هاب گردشــگری ایران تبدیل کنیم که برای دستیابی به این 
هدف نیاز است تا رخدادهای بین المللی و حضور گردشگران خارجی به 

اصفهان را بیشتر کنیم.

نجات صنایع دستی با هفته های فرهنگی اصفهان
مســعود نیک آئین، دستیار ویژه اســتاندار در امور گردشگری نیز در این 
جلسه با تأکید بر این که باید هنر هنرمندان اصفهان را در هفته های فرهنگی 

اصفهان در کشــورهای منطقه به نمایش بگذاریم، گفت: این هفته های 
فرهنگی در ســال های قبل فعال بودند و تجربه نشــان داده است که با 
برگزاری یک هفته فرهنگی می توان صدها قطعه صنایع دستی هنرمندان 
اصفهانی را در کشــورهای میزبان به فروش رســاند کــه همین موضوع 

می تواند صنایع دستی در استان را متحول سازد.
دستیار ویژه استاندار در امور گردشگری اظهار کرد: شوراهای بین المللی 
می توانند بین فعالان صنایع دســتی، گردشگری و میراث فرهنگی وفاق 

ایجاد کنند و از جزیره ای عمل کردن جلوگیری به عمل آورند.

سطح اتاق بازرگانی را ارتقا دادیم
امیر کشــانی، رئیس اتاق بازرگانی اســتان اصفهان نیز در این جلسه با 
اشاره به برگزاری اجلاس اتاق های بازرگانی عضو مجمع گفت و گو آسیا در 
اردیبهشت ماه سال جاری در اصفهان گفت: این همایش توانست سطح 

اتاق بازرگانی اصفهان در کشور و حتی در آسیا را ارتقا ببخشد.
بنا بر این گــزارش، در این شــورا که با حضــور مدیــران ادارات مرتبط با 
موضوع گردشــگری و امــور بین الملل برگزار شــد، مقرر شــد تا ضمن 
 یک آســیب شناســی دقیق از رویکرد دیپلماســی موجود در اســتان، 
 راهکارهای ســاختاری بــرای مؤثر تر کــردن تعاملات بیــن المللی در 

جلسه بعدی ارائه شود.

تعدادی از برجسته ترین استادان و پژوهشگران و فعالان رسانه ای در تهران 
گردهم آمدند و درنخســتین همایش ملی تعالی زیست مجازی درباره این 
مسئله سخنرانی و مباحثه کردند که فضای مجازی چگونه می تواند نوجوانان 
و جوانان را برای زندگی سالم تر و شکوفاتر و سرزنده تر و امیدوارتر مهیا کند. 

وجه تمایز ایــن همایش با دیگر همایش های مشــابه در این بــود که در آن  
استادان حاضر در این همایش در رشته های مختلف علوم انسانی و اجتماعی 
صاحب نظر بوده و با صراحت و مســئولیت درباره  رابطــه نوجوانان و فضای 

مجازی و اینده ایران از نظرگاه های مختلف صحبت کردند.
دکتر تقــی آزاد ارمکی، اســتاد جامعه شناســی؛ دکتر مجتبــی مقصودی، 
اســتادعلوم سیاســی؛ دکتر کامران عار وان،  اســتاد تاریــخ؛ دکتر مصطفی 
انتظاری، استاد مدیریت رســانه؛ دکتر حمید ضیایی پرور، استاد ارتباطات؛ 
دکتر امیر دبیری مهر، اســتاد جامعه شناسی سیاســی؛ دکتر محمد حسین 
جبل عاملی، اســتاد بازاریابی و برندینگ؛ دکتر رضا خاشــعی، استاد مردم 
شناسی؛ حجت الاسلام دکتر موسوی فر ، استاد حوزه و دانشگاه و پژوهشگر 
سبک زندگی و خانم دکتر ســعیده آقاخانی و خانم دکتر  زهره جوادیه و دکتر 

 رضا کیمیایی  و دکتر یونس دهمرده از پژوهشگران برجسته علوم ارتباطات و 
روزنامه نگاری  و روابط بین الملل  از جمله سخنرانان این همایش بودند.

درحاشــیه این همایش گفتگوهای داغ دو و چند جانبه ای هم درباره فضای 
مجازی صورت گرفت. مشروح و فرازهایی مهم این همایش نیز به زودی در 

فضای مجاز ی منتشر خواهد شد. 
مؤسسه پژوهشی اندیشه و قلم و با همکاری و حمایت میز سبک زندگی دفتر 
تبلیغات اســلامی قم این همایش را برگزار کردند  و قرار است همایش های  
تخصصی مربوط به  سبک زندگی و فضای مجازی به طور فصلی برگزار  شود.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان در دیدار با سرپرست اداره کل محیط زیست 
استان اصفهان با اشاره به موانع و چالش های موجود برای جاری بودن زاینده رود، 
گفت: تحقق این مهم نیاز به اراده ملی دارد. به گزارش »مهر«، حسن ساسانی در 
دیدار با سرپرست اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان که در محل دفتر 
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای اصفهان صورت گرفت، ضمن تبریک انتصاب 
سرپرست اداره کل حفاظت محیط زیست استان، اظهار کرد: به دنبال راه کارهایی 
هستیم که جاری بودن زاینده رود انجام شود. وی با اشاره به بازگشایی زاینده رود 
افزود: رودخانه زاینده رود تنها منبع تغذیه کننده آبخوان دشــت اصفهان- برخوار 
است و جاری بودن آن می تواند چالش فرونشست اصفهان را حل کند. ساسانی به 
موانع و چالش های موجود برای جاری بودن زاینده رود اشاره و تصریح کرد: برای 
تحقق آن نیاز به اراده ملی و فرا دستگاهی است. مدیر عامل شرکت آب منطقه ای 
اصفهان در خصوص رســیدن آب به تالاب بین المللی گاوخونی گفت: عزم جدی 
وزارت نیرو حل این معضل است و مشارکت رسانه ها، مردم و فعالان محیط زیست 

و تشکل های مردم نهاد اثر گذار اســت. در این دیدار مرجان شاکری، سرپرست 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان با بیان اینکه در حل مشکلات و معضلات 
محیط زیست همه دستگاه ها مسئول هستند، گفت: خوشبختانه از سوی مجموعه 
استانداری و استاندار اصفهان در این زمینه همکاری و همدلی خوبی وجود دارد. 
در ادامه این دیدار با حضور نیاز وحدت پور، مدیر محیط زیست و کیفیت منابع آب 
شرکت آب منطقه ای اصفهان مسائل مشترک آب و محیط زیست استان از جمله 
نحوه مدیریت و راهبری سامانه های پایش برخط رودخانه زاینده رود با مشارکت 
اداره کل حفاظت محیط زیست و دفتر محیط زیست و کیفیت منابع آب شرکت آب 
منطقه ای اصفهان مورد بحث و گفتگو قرار گرفت. با توجه به مباحث مطرح شده 
در خصوص شناسایی و ســاماندهی آلاینده های منابع آب و کنترل کیفیت منابع 
آب به خصوص در سد و رودخانه زاینده رود پیشنهاد شد نشست مشترک مدیران 
و کارشناســان هر دو ارگان به صورت فصلی برگزار و همکاری در خصوص مسائل 

زیست محیطی مرتبط با منابع آب تقویت شود.

نخستین همایش ملی تعالی زیست مجازی با حضور اساتید صاحب نام علوم انسانی و اجتماعی برگزار شد

در باب سبک زندگی و فضای مجازی

در دیدار مدیرعامل شرکت آب منطقه ای اصفهان با سرپرست اداره کل محیط زیست استان مطرح شد

جاری بودن زاینده رود نیاز به اراده ملی دارد

در دیدار استاندار و رئیس اتاق بازرگانی استان اصفهان مطرح شد:

گردشگری دروازه ورود به عرصه بین الملل است
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